
 PROTOKÓŁ Nr XL /18

z obrad XL  sesji  VII kadencji Rady Gminy Lubasz

odbytej w dniu  21 czerwca 2018 roku godz. 14.00

Obradom I części sesji przewodniczył  Pan Paweł Strawa – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodniczący  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  obrady  XL  sesji VII kadencji Rady Gminy Lubasz.

Stwierdził,  że na podstawie listy  obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest 11,

(później  dotarł  radny Andrzej Macyszynch) i  Rada jest  władna do podejmowania  prawomocnych

uchwał. Następnie serdecznie powitał Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika

oraz zaproszonych gości tj.:

Witam również zaproszonych gości: 

1.  Waldemara Sówkę 

2.  Angelikę Nowak

3.  Macieja Wernickiego

4.  Kalinę Żaczek

5.  Beatę Izydor -  Kułagę

6.  Doriana  Jarosza

7.  Macieja Małeckiego

8.  Daniela Opas

9.  Marka Koplina

10.Przemysława Klimaska

11.Łukasza Jessa

12. Marka Kozerę

13. Monikę Mądrawską

14. Lilianę Helwich

15. Renatę Małecką

16. Arkadiusza Jęśko

17. Grażynę Kurzawską
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18. Małgorzatę Jastrzębską

19. Joannę Mania

20. Łukasza Graja

21. Marcina Kosickiego

22. Edytę Janicką

23. Małgorzatę Pawlak

24. Krzysztofa Wizę 

25. Karola Roszczyk 

26. Bartosza Szymanowicza

       Ponadto powitał Małgorzatę Kabacińską z radnymi Młodzieżowej Rady Gminy  Krzysztofa Tomczyka 

Prezesa Gminnego Zakładu Komunalnego,  druha Stanisława Hermana Prezesa Zarządu Oddziału 

Gminnego Ochotniczych Straży Pożarnych oraz wszystkich dyrektorów jednostek organizacyjnych,  

radnych, sołtysów i  pozostałych przybyłych na sesję. 

Na  Sekretarza  obrad zaproponował  kolejnego radnego Pana  Romana  Gościniaka,   który   wyraził

zgodę aby być sekretarzem obrad. 

W wyniku głosowania, jednogłośnie Sekretarzem obrad został wybrany Pan Roman Gosciniak.     

Ad.1b przedstawienie porządku obrad,

Przewodniczący  stwierdziła,  że  porządek obrad został  radnym doręczony  wraz  z materiałami  na

sesję. W związku z tym, że nikt nie zgłosił uwag przeszła do porządku obrad, który przedstawia się

następująco:  

1. Sprawy regulaminowe 

a) otwarcie, stwierdzenie qorum i wybór sekretarza obrad,
b) przedstawienie porządku obrad.
c) przyjęcie protokołu z obrad  XXXVIII i XXXIX  sesji Rady Gminy 
d) informacja o realizacji uchwał podjętych w trakcie XXXVIII i XXXIX sesji Rady Gminy
e) informacja Wójta o działaniach między sesjami

2. Podsumowanie działalności Młodzieżowej  Rady Gminy
3. Sprawozdanie z działalności klubów sportowych

3.1. Radwan

3.2. Uczniowski Klub Sportowy

3.3. LZS

4. Przedstawienie działalności  Rady Sportu oraz  planów na przyszłość
5. Podsumowanie 2017 roku -prezentacja
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6. Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok 
i podjęcie uchwały w sprawie udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz. 

6.1. przedstawienie sprawozdania finansowego i sprawozdania z wykonania budżetu Gminy 

Lubasz za 2017 rok

6.2. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2017 rok, informacji o stanie mienia komunalnego i objaśnieniach Gminy Lubasz

6.3. przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz

6.4. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Gminy Lubasz w sprawie udzielenia absolutorium dla Wójta Gminy Lubasz z tytułu 

wykonania budżetu za 2017 rok

6.5.dyskusja nad sprawozdaniem

6.6. przedstawienie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania

6.7. przedstawienie uchwały w sprawie absolutorium

7. Zakończenie obrad I części XL sesji 

Ad. 1c przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII i XXXIX  sesji Rady Gminy

Wiceprzewodniczący stwierdził,  że  Sekretarzem, obrad XXXVIII  sesji  Rady Gminy Lubasz był Józef

Cichorek,  który  nie  mógł  być  dzisiejszej  sesji,  dlatego  upoważnił  pana  Jacka  Michalaka  do

przedstawienia protokołu. Zabierając głos Pan Jacek  stwierdził, że zapoznał się z protokołem z obrad

sesji, która odbyła się 19 kwietnia br. Protokół odzwierciedla przebieg obrad i zawnioskował o jego

przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXXVIII  sesji przyjęto jednogłośnie

bez odczytywania. 

Następnie  Wiceprzewodniczący   poprosił  pana  Sławomira  Damsa  o  przedstawienie  protokołu

z uroczystej sesji,  która odbyła się w dniu 11 maja br.   Zabierając głos pan Sławek stwierdził,  że

zapoznał  się z  protokołem z obrad XXXIX.  Protokół  odzwierciedla przebieg obrad i  zawnioskował

o jego przyjęcie bez odczytywania. 

Radni nie wnieśli uwag i w wyniku głosowania protokół z obrad XXXIX  sesji przyjęto jednogłośnie bez

odczytywania. 

Ad. 1d. Informacja o realizacji uchwał z XXXVIII i XXXIX sesji   
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Wiceprzewodniczący RG stwierdził,że informację radni  otrzymali na posiedzeniu komisji. Zapytał czy

radni mają jakieś uwagi lub pytania? Pytań nie było. W związku z tym przeszedł do kolejnego punktu

i poprosił   Wójta o informację. 

Ad.   1.   e) informacja Wójta o działaniach między sesjami  

Zabierając głos Wójt Gminy Marcin Filoda powiedział: „ Szanowni Państwo !

Dzisiejsza sesja Rady Gminy ma uroczysty charakter. Podsumowuje bowiem rok miniony, który co

prawda odszedł prawie pół roku temu, ale dla procedury prawa samorządowego, kończy się dopiero

z momentem zatwierdzenia przez Radę Gminy sprawozdania z wykonania budżetu oraz udzielenia

bądź nie – absolutorium Wójtowi. Sprawozdanie zostało sporządzone w terminie do końca marca,

przedstawione  do  opinii  Regionalnej  Izbie  Obrachunkowej  oraz  poddane  ocenie  przez  Komisje

Rewizyjna Rady Gminy i wszystkich radnych. Dzisiejsza prezentacja tego szerokiego materiału na sesji

jest  ostatnim  elementem  kończącym  proces  absolutoryjny.  Jest  to  jednocześnie  podsumowanie

żmudnej  pracy wszystkich zaangażowanych w realizację budżetu Gminy Lubasz za rok poprzedni.

Tym wszystkim osobom, chciałbym złożyć  gorące  podziękowania  za  działania  na  rzecz  poprawy

warunków życia mieszkańców.

Co prawda w okresie, kiedy składałem ostatnią informacje z pracy w okresie międzysesyjnym odbyły

się  dwie  sesje  Rady,  ale  przypominacie  sobie  Państwo,  że  ta  ostatnia  również  miała  odświętny

charakter.  Poświęcona była obchodom 70 –  cio  lecia  powstania biblioteki  publicznej  w Lubaszu,

nadania  honorowego  obywatelstwa  Gminy  księdzu  Antoniemu  Ludwiczakowi  oraz  nadania  jego

imieniem bibliotece. . Uwieńczeniem tych działań było odsłonięcie pamiątkowej tablicy na budynku

biblioteki. W kościele parafialnym pod wezwaniem Narodzenia N|MP w Lubaszu  ks. Kanonik Andrzej

Magdziarz  odprawił  mszę  świętą  za  żywych i  zmarłych pracowników oraz  czytelników biblioteki.

Dalszy  ciąg  uroczystości  jubileuszowych  miał  miejsce  w zajeździe  „Meteor”. 70  lat  to  wspaniały

dorobek  kilku  pokoleń  bibliotekarzy,  setek  tysięcy  czytelników,  miliony  przeczytanych  książek,

niezliczone  ilości  rozmów,  zorganizowane  spotkania  i  lekcje  biblioteczne  dla  dzieci,  młodzieży  i

dorosłych. Również za zorganizowanie tej wspaniałej uroczystości pragnę podziękować wszystkim

biorącym udział  w tych przygotowaniach.  Spośród innych działań samorządu na uwagę Państwa

zasługują następujące aspekty :

1. Trwa  realizacja  największego w historii  gminy zadania  tj.  budowy  oczyszczalni  ścieków w

Stajkowie. Po serii rozmów negocjacyjnych z realizatorem inwestycji  firmą HYDRO MARKO
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podpisaliśmy aneks dot. terminu realizacji inwestycji. Został on ustalony do dnia 6 lipca br.

Powodem  zmian  były  błędy  w  projekcie  technicznym.  Musiał  zostać  opracowany  przez

autora projektu tzw. Projekt zamienny i zmieniono pozwolenie na budowę. To spowodowało

konieczność  wykonania  prac  zamiennych  i  dodatkowych.  Z  prac  dodatkowych  wymienić

trzeba wykonanie nowego rurociągu ścieków surowych dopływających, a z prac zamiennym

zwiększenie przekroju rur na sieci wodociągowej wewnętrznej z fi 90 na fi 125. Opracowano

kosztorys różnicowy, który wskazywał różnice na poziomie ponad 60 tysięcy neWo na korzyść

wykonawcy. Podjęte negocjacje umniejszyły te kwotę o połowę do poziomu nieco powyżej

30 tysięcy neWo. Obecnie trwa już rozruch technologiczny oczyszczalni. Ścieki dopływające

do  starej  oczyszczalni  zostały  już  przekierowany  do  oczyszczenia  na  nowy  obiekt.  Po

uzyskaniu pozytywnych wyników można będzie już mówić o tym , że w Lubaszu powstała

nowoczesna, duża oczyszczalnia ścieków. Jednocześnie skierowane zostaną do niej  także i

ścieki dowożone przez podmioty uprawnione do odbioru tych nieczystości od mieszkańców.

Spotkałem się z tymi podmiotami w miniony poniedziałek, by przekazać im te wiadomość.

Przedmiotem spotkania były także aspekty prawne prowadzenia przez nich działalności m.in.

zawieranie  umów z  klientami.  Działania  na  rzecz  poprawy środowiska  naturalnego  będą

przez  nas  intensyfikowane,  gdyż  taka  jest  potrzeba  wynikająca  z  coraz  to  ostrzejszych

postanowień prawnych oraz dążeń naszych mieszkańców. W ostatnim czasie, na podstawie

takiego zgłoszenia, Wojewódzki Inspektorat  Ochrony Środowiska Delegatura w Pile podjął

interwencję na starej oczyszczalni ścieków, która w trakcie końcówki procesu inwestycyjnego

przestała  działać.  W  celu  nie  dopuszczenia  do  zanieczyszczenia  środowiska  podjęliśmy

decyzje o jej całkowitym odłączeniu, a ścieki dopływające do czasu przełączenia do nowej,

były przewożone do okolicznych oczyszczalni. Pragnę także poinformować , że po podpisaniu

umowy z bankiem na udzielenie kredytu w wysokości wskazanej w uchwale Rady Gminy,

dokonaliśmy już płatności 50% wartości umowy z Wykonawcą tj. kwoty bliskiej 6.500.000,-zł

bruWo.  Na  tę  płatność  oprócz  kredytu  otrzymaliśmy  także  zaliczkę  z  Urzędu

Marszałkowskiego w wysokości ponad 182.000,-zł oraz wyłożyliśmy środki własne.

2. Z  dniem  25  maja  rozpoczęły  obowiązywać  nowe  przepisy  w  zakresie  ochrony  danych

osobowych. Na pewno Państwo wiecie, że są to bardzo zaostrzone przepisy wymagające od

każdej jednostki organizacyjnej gminy zatrudnienia inspektora ochrony danych osobowych,
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który  zajmowałby  się  tylko  i  wyłącznie  tym  zagadnieniem.  My  podjęliśmy  decyzję

o zatrudnieniu  firmy zewnętrznej  –  Kancelarii  Ochrony Danych Osobowych,  która  będzie

wykonywała obowiązki inspektora w Urzędzie Gminy, Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej

oraz w Centrum Usług Wspólnych. Jednocześnie wobec niejasnych interpretacji możliwości

stosowania  monitoringu  online,  na  czas  uzyskania  jednoznacznej  opinii  Prezesa  Urzędu

Ochrony Danych Osobowych, przekaz online został wyłączony.

3. Jak  Państwo  wiecie,  do  16  maja  br  miała  zapaść  ostateczna  decyzja  w  sprawie

dofinansowania  naszego  projektu  inwestycyjnego  „Rozbudowa  systemów  wodno-

kanalizacyjnych  w  gminie”.  Projekt  obejmował  budowę  kanalizacji  sanitarnej  we  wsi

Stajkowo,  budowę  sieci  wodociągowej  do  Santoliny  oraz  budowę  sieci  przydomowych

oczyszczalni  ścieków  w  Kruczu,  Kruteczku  i  Nowinie.  Projekt  nie  został  uwzględniony  do

dofinansowania. Decyzje dotycząca budowy sieci wodociągowej do Santoliny podjęliśmy już

w tegorocznym budżecie. Inwestycja jest na ukończeniu.

4. Podobny los spotkał drugi nasz projekt a dotyczący przebudowy ulicy Podgórnej i Szkolnej

w Lubaszu. Staraliśmy się o dofinansowanie tej inwestycji z nowego rządowego programu

budowy  i  przebudowy  dróg  gminnych  i  powiatowych.  Inwestycja  nasza  nie  uzyskała

dofinansowania. Projekt rządowy będzie jednak kontynuowany w latach następnych. Jeżeli

chodzi  o  inne  projekty  drogowe,  to  w  tej  chwili  trwa  procedowanie  związane

z uzgodnieniami dwóch projektów dot. drów w Lubaszu tj. ulicy Jesionowej i Brzozowej na

Osiedlu Gorajskim oraz ulicy Polnej i Łąkowej na Osiedlu Górczyn. W miesiącu lipcu powinien

być także gotowy projekt drogi Stajkowo- Miłkowo. 

5. Wykonano  już  grodzenia  terenów  przeznaczonych  pod  place  zabaw  w  miejscowościach

Stajkowo,  Nowina  i  Antoniewo.  Ze  względu  na  to,  że  procedury  dotyczące  rozliczenia  z

Urzędem  Marszałkowskim  są  długotrwałe  i  w  roku  bieżącym  nie  otrzymalibyśmy

dofinansowania do budowy  placów zabaw w  miejscowościach Antoniewo, Nowina oraz w

Klempiczu i Kamionce a także miasteczka ruchu drogowego zakończą się dopiero w przyszłym

roku.

6. Już  niedługo  zaczną  obowiązywać  zatwierdzone przez  Państwowe  Gospodarstwo  Wodne

Wody Polskie taryfy za wodę i ścieki. Nasza spółka otrzymała już decyzje zatwierdzającą te

taryfy. 
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7. Gminy  Ośrodek  Kultury  w  ramach konkursu  II  edycji  Kulturalnej  Gminy   Lubasz  przyznał

dofinansowanie na realizację wyróżnionych projektów:

- Cooltoralny Kruteczek

- Lubaska Rada Seniorów

- Towarzystwo Seniorów Słoneczko

 -  Kinomani

- Kulturalni Entuzjaści

- Aflatoun

Pozostałe projekty nie spełniły względów formalnych. Gminny Ośrodek Kultury na realizację

wyłonionych w konkursie projektów rozwijających zainteresowania kulturalne mieszkańców

Gminy Lubasz zabezpieczył blisko 9000 zł. 

8. W dniu  30  kwietnia  br.  przy  współpracy  uczniów  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu  oraz

uczniów z Zespołu Szkół Leśnych w Goraju, dokonaliśmy obsadzenia drzewami ul. Pod Lipami

w Lubaszu. Ulica ta nazwę swą zawdzięcza rosnącym tam około 200 - letnim lipom, dlatego

posadzenie „nowego pokolenia” drugiej strony drogi lipami, było jak najbardziej wskazane.

Sadzonki 3 – letnie drzewek lip drobnolistnej i  szerokolistnej pochodziły ze Szkółki Leśnej

Gniewomierz. Akcja wspierali Dyrektor Szkoły Podstawowej w Lubaszu – Wioleta Zarzeczna,

Dyrektor Zespołu Szkół Leśnych w Goraju – Albert Tabaka, Nadleśniczy Nadleśnictwa Krucz –

Stanisław Zalewski  oraz  Prezes Koła Pszczelarzy  Lubasz  -  Zenon Nowak.  Tegoroczną akcją

rozpoczęliśmy program nasadzeń drzew na gminnych drogach. Współpraca z uczniami ma na

celu  zaszczepienie  w nich miłości  do przyrody oraz  pokazaniu  jak  ważną  rolę  odgrywają

drzewa na Ziemi. 

9. Stowarzyszenie  Wspólnota Bona Fide z Poznania przy współpracy  z  Gminnym Ośrodkiem

Pomocy Społecznej  w Lubaszu ,wkracza  w kolejny  etap projektu pn.” Monitoring działań

jednostek  administracji  rządowej  i  samorządowej  w  województwie  wielkopolskim,  w

kontekście realizacji  praw osób z niepełnosprawnościami i  dostosowania  do postanowień

konwencji ONZ o prawach osób niepełnosprawnych.” Zostanie przeprowadzony monitoring

w jednostkach takich : Urząd Gminy w Lubaszu, Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej w

Lubaszu ,  Publicznej  Szkole  Podstawowej w Lubaszu oraz  w Bibliotece  Publicznej  im.  Ks.

Antoniego Ludwiczaka w w Lubaszu. 
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10. Celem  powyższych  działań jest  wypracowanie  rekomendacji-  praktycznych  rozwiązań  dla

instytucji  i  jednostek  organizacyjnych  ,  m.in.  dostosowanie  form  informacji  do  potrzeb

niepełnosprawnych,  podnoszenie  świadomości  dotyczącej  praw  i  godności  osób

niepełnosprawnych,  dostępności  przestrzeni  publicznych,  dostępność wydarzeń z  zakresu

kultury,  rekreacji,  wypoczynku  i  sportu  ,działania  na  rzecz  usług  wspierających  osoby

niepełnosprawne w ich samodzielności.

11. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w porozumieniu  z Lubaską Radą Senioralną zakończył

rekrutację, zapisy osób chętnych do wzięcia udziału w projekcie „CYFROWA WIELKOPOLSKA”.

Projekt skierowany jest dla osób w wieku 65+ tylko mieszkańców  z Gminy Lubasz.  Ma na

celu poprawienie i poszerzenie wiedzy związanej z obsługą  urządzeń teleinformatycznych. 

Udział  w  projekcie  zdeklarowało  30  osób.  Okres  realizacji  projektu od  2018r.  do  2020r..

Pełna  realizacja  cyklu  szkoleń  będzie  trwała  minimum  3  miesiące.  Dla  osób,  które  po

zakończeniu  poziomu  podstawowego  szkoleń  będą  chciały  dalej  pogłębiać  i  poszerzyć

umiejętności, w projekcie przewidziano również realizacje szkoleń kompetencji cyfrowych na

poziomie  zaawansowanym.  Program  takiego  szkolenia  obejmuje  dodatkowo  30  godzin.

Istotne  jest  to,  że  uczestnictwo  w  programie  jest  całkowicie  bezpłatne.  Obecnie  trwają

ostatnie  prace  polegające  na  przygotowaniu  formalności  oraz  planowanych  spotkań  w

ramach szkoleń. 

12. Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej oraz  Gminna  Komisja  Rozwiazywania  problemów

Alkoholowych w porozumieniu z Fundacją „GĘBICZYN” zachęcają osoby bezrobotne  -    do

podjęcia zatrudnienia. Oferta obejmuje darmowy dojazd z terenu Gminy do siedziby fundacji

w  Gębiczynie  oraz  roczne  uczestnictwo  w  zajęciach   w Centrum Integracji  Społecznej  w

jednym  z  warsztatów  :  remontowo  –  budowlanym,  gastronomicznym,  ogrodniczym,     -

rekreacyjno  -  turystycznym.  Udział  w  projekcie  gwarantuje  wypłatę  świadczenia

integracyjnego  przez  12  miesięcy,  darmowe  posiłki  i  pełen  pakiet  ubezpieczeń  .  Projekt

przeznaczony  jest  dla  osób  bezrobotnych  zarejestrowanych  w  Urzędzie  Pracy  i  mającym

nadany tak  zwany profil  III.  Znalezienie chętnych ,  mimo tak  korzystnych  warunków, jest

jednak trudne.

13. Miniony okres obfitował w wiele wydarzeń . Uwage Państwa chciałbym zwrócić na :
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-  gminne obchody święta  ludowego,  które odbyły  się  21 maja 2018.  Mszę  świętą, która

rozpoczęła obchody odprawił proboszcz parafii ks. Andrzej Magdziarz. Po mszy uczestnicy

uroczystości złożyli wiązanki kwiatów pod tablicą upamiętniająca ks. Antoniego Ludwiczaka –

patrona Lubaskiego Katolickiego Towarzystwa Uniwersytetów Ludowych i twórcy pierwszej w

Polsce katolickiej placówki oświatowej jaką był Uniwersytet Ludowy w Dalkach, Zygmunta

Łączkowskiego oraz Jerzego Klawka. Następnie uroczystości przeniosły się na taras kawiarni

Relaks. Spotkanie miało charakter biesiadny,

- festyn rodzinny zorganizowany w hali sportowej przez Przedszkole Bajka w Lubaszu. Były

tańce, śpiewy, zabawy muzyczno-ruchowe, konkurencje dla dzieci  i rodziców oraz największa

niespodzianka: zamki dmuchane i wata cukrowa. Zabawa była wyśmienita a buźki naszych

Przedszkolaków zadowolone, 

- kolejne „Spotkanie Integracyjne Dla Osób Niepełnosprawnych” z powiatu Czarnkowsko –

Trzcianeckiego, które odbyło się 18 maja na przystani w Drawsku. Wydarzenie zorganizowane

zostało w partnerstwie z Urzędem Gminy w Drawsku, Stowarzyszeniem Bezpieczny port  z

Trzcianki, Centrum Wolontariatu przy Miejskim Ośrodku Pomocy Społecznej w Czarnkowie,

Klubem  Morsa  z  Drawska  oraz  Stowarzyszeniem  Rodziców  i  Dzieci  Niepełnosprawnych  z

Drawska. W spotkaniu udział wzięły osoby niepełnosprawne z opiekunami, z gminy Lubasz

oraz pracownicy Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Lubaszu. 

- festyn „PIESZO, KONNO, KAJAKIEM, NA KOLE”  , który odbył się 20 maja 2018 r. po raz ósmy

tym  razem  w  Połajewie.  Jest  to  inicjatywa  Czarnkowsko-  Trzcianeckiej  Lokalnej  Grupy

Działania. Czas umilali nam młodzi artyści z Gminnego Ośrodka Kultury w Połajewiei Szkoły

Podstawowej  im.  Arkadego  Fiedlera  w  Połajewie  prezentując  tańce,  śpiewy  w  pięknych

kolorowych strojach, gromko oklaskiwani przez widownię.

- Jubileuszowy Spacer po zdrowie- nordic walking  w dniu 26 maja 2018r. w Lubaszu, Był to

już  piąty,  jubileuszowy  Spacer  po zdrowie  -nordic  walking.  Organizatorem była  Publiczna

Szkoła  Podstawowa  im.  Batalionu  Spadochronowego  I  Armii  Wojska  Polskiego.

Pięciokilometrowa  trasa  przebiegła  wokół  Jeziora  Dużego,  w  większości  po  miękkiej

nawierzchni leśnymi i polnymi ścieżkami. Udział wzięły 103 osoby ,a w mini nordic walking-

12 dzieci. Z  roku na rok  impreza cieszy się  coraz większym zainteresowaniem i przyciąga

coraz więcej miłośników tej formy aktywności. 
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- Dzień Dziecka w Gminie Lubasz , który był  wielką przyjemnością dla naszych najmłodszych

mieszkańców.  Wraz z Przewodniczącą Rady Gminy Panią Żanetą Andrzejewską odwiedziliśmy

w tym dniu wszystkie placówki oświatowe składając dzieciom życzenia. Nie zabrakło również

słodkiego poczęstunku.  Spotkania  z  dziećmi  pełne  były  uśmiechów i  radosnej,  dziecięcej

energii.

- bieg Szlakiem Bursztynowym III w Lubaszu . Pod tą tajemniczą, a zarazem historyczną nazwą

skrywa się impreza biegowa organizowana przez Gminny Ośrodek Kultury w Lubaszu .  W

niedzielę 27 maja odbyła się III edycja Lubaskiego Crossu Szlakiem Bursztynowym. Doskonałe

warunki bazowe oraz malownicza i trudna trasa położona wokół Jeziora Dużego zachęcają do

organizowania  tego  typu  wydarzeń  sportowych.  Pracownicy  lubaskiego  domu  kultury

przygotowali tego dnia dwa dystanse o długości 5 i 10 km. Dodatkowym utrudnieniem dla

biegaczy oprócz trudnych podbiegów niewątpliwie był żar lejący się z nieba. Łącznie na listę

startowa zapisało  się 176 osób. Rywalizacja  przebiegała w trzech kategoriach:  generalnej,

wiekowej  oraz  najlepszych  mieszkańców  Gminy  Lubasz. Najliczniejszą  grupą  biegaczy

stanowili  mieszkańcy Gminy Lubasz. Najlepsi  Zawodnicy z Gminy Lubasz na 5 km: Adrian

Waszak ,  Maciej Buśko ,  Łukasz Jessa ,  Klaudia Mula, Dorota Gościniak, Katarzyna Graj , a w

kategorii   Open 10  km:  Karol  Roszczyk,  Adam Derkowski  ,   Przemysław  Klimasek i  Daria

Waszak . 

-  obchody VII  Dni  Pracy Organicznej  w ramach obchodów roku jubileuszowego w gminie

Lubasz. Dnia 23 kwietnia w auli internatu Szkół im. I. J. Paderewskiego prowadzonych przez

Edukację Lubasz odbyło się podsumowanie konkursów zorganizowanych z okazji VII Dni Pracy

Organicznej. Przeprowadzono konkurs literacki pt. „Wielcy Polacy, wielcy patrioci...”. Zadanie

polegało na napisaniu wiersza tematycznie związanego z ppłk. Orłowskim, Ignacym Janem

Paderewskim  lub  ks.  Antonim   Ludwiczakiem.  Wymagało,  to  od  uczniów  sporo  pracy  i

wielkiej  kreatywności.  Kolejnym  konkursem  był  konkurs  plastyczny  „Portret  Powstańca”

odbywający się jedynie w kategorii uczniów szkoły podstawowej. Prace uczniów można było

podziwiać podczas uroczystej inauguracji VII Dni Pracy Organicznej, która odbyła się w Hali

Widowiskowo – Sportowej w Lubaszu. Nagrody otrzymali również uczniowie biorący udział w

konkursie plastycznym pt. „Animacja z życia I.J. Paderewskiego i ppłk. Z. Orłowskiego”. Wyniki
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prezentują się następująco. Swoje oficjalnie podsumowanie miała także „Gwiazda Wolności”

oraz „Mini Gwiazda Wolności”.

W  turnieju  wiedzy  i  sprawności  fizycznej  po raz  pierwszy  udział  wzięła  Publiczna  Szkoła

Podstawowa w Lubaszu, placówki szkoły podstawowej i gimnazjum. Wydarzenie cieszyło się

dużym zainteresowaniem. Uczniowie tych szkół z aprobatą zareagowali na dalszy, coroczny

udział  w  tym  wyjątkowym  przedsięwzięciu.  Podsumowanie  VII  Dni  Pracy  Organicznej

zakończyło się złożeniem hołdu pod pomnikiem ppłk. Orłowskiego na cmentarzu.

-  tydzień  dla  Ziemi  w  Kruczu.  25  kwietnia  na  Sali  wiejskiej  w  Kruczu  odbyło  się

podsumowanie tygodniowych działań ekologicznych, które miały miejsce w Publicznej Szkole

Podstawowej  oraz  w  oddziale  przedszkolnym  „Bajkowe  Ludki”,  a  dotyczyły  obchodów 

Światowego  Dnia  Ziemi.Jednym  z  podjętych  działań  była  nauka  wierszy  i  piosenek

związanych tematycznie z ochroną przyrody. Uczniowie i przedszkolaki zaprezentowały się w 

przedstawieniu pt.: „ Ratujmy naszą planetę – Ziemię ”

- wiosenne gminne biegi przełajowe, które odbyły się dnia 25 kwietnia 2018r. nad Jeziorem

Dużym w Lubaszu.W zawodach udział wzięli  uczniowie ze szkół podstawowych z Lubasza i

Miłkowa  oraz  uczniowie  klas  gimnazjalnych  w  Lubaszu.  Zawodnicy  w  kategorii  szkół

podstawowych mieli  do pokonania  dystans ok.  500 m, a  gimnazjaliści  ok.  800 m.  Trzech

najlepszych zawodników w każdej kategorii otrzymało medal i dyplom.

-  realizacja  programu Aktywna  tablica.  Dnia  30  kwietnia  br.  uczniowie  Publicznej  Szkoły

Podstawowej w Kruczu wraz z uczniami Publicznej Szkoły Podstawowej im. Marii Dąbrowskiej

w Miłkowie uczestniczyli w niecodziennej lekcji historii. Wydarzenie to było zaplanowane w

harmonogramie gminnych obchodów Jubileuszu 100-lecia Odzyskania Niepodległości oraz

obchodów rocznicy uchwalenia Konstytucji 3 Maja. Zadaniem dzieci było rozwiązanie testu

historycznego składającego  się  z  25  pytań.  Dzięki  połączeniu  internetowemu  za  pomocą

Skype’a  dzieci  mogły  obserwować się  podczas  wspólnych  zmagań.  Uczniowie  znakomicie

poradzili  sobie  z  testem,  którego  podsumowaniem  było  wręczenie  dzieciom  dyplomu

„znawcy historii”. Na zakończenie dzieci miały do wykonania pracę manualną – flaga Polski.

W czasie realizacji tego zadania został wykorzystany sprzęt komputerowy zakupiony do szkół

w  ramach  projektu  „Modernizacja  i  adaptacja  oraz  wyposażenie  budynków  szkolnych  w

Gminie Lubasz” oraz w ramach programu rządowego „Aktywna Tablica”. Na terenie gminy
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Lubasz w ramach tego programu  odbyły się kolejne  wspólne zajęcia na Skype. W zajęciach

uczestniczyli  także  uczniowie  szkół  podstawowych  w  Lubaszu  i  Kuźnicy  Czarnkowskiej.

Podczas zajęć dzieci pracowały również z konturową mapą świata zaznaczając miejsca, które

odwiedził pan Sławek Łapawa. Dzięki Programowi „ Aktywna tablica” dzieci mogą odbywać

ciekawe zajęcia lekcyjne w kilku szkołach jednocześnie. 

-obchody  święta  konstytucji  3  maja.  Uchwalenie  Konstytucji  3  Maja  jest  jednym  z

najważniejszych  wydarzeń  w  historii  Polski.  Była  tradycyjna  msza  św.  za  Ojczyznę

poprzedzona inscenizają dzieci ze szkoły w Miłkowie oraz składanie wiązanek kwiatów pod

pomnikiem Powstańców Wielkopolskich na lubaskim cmentarzu.

- msza św. w intencji strażaków w coroczne święto patrona strażaków św. Floriana.  Po mszy

wszyscy  udali  się  na  Plac  Koronacyjny  im.  Papieża  Jana  Pawła  II  w  Lubaszu,  gdzie  pod

pomnikiem  św.  Floriana  złożyli  wiązanki  kwiatów.  Uroczystości  patronackie  poprzedziło

spotkanie w dniu 2 maja przed remizą w Kruczu osób zaangażowanych w rozwój ruchu OSP w

tym Pana posła Piechowiaka.

-  złożenie  wiązanek kwiatów w rocznicę  zakończenia  II  wojny światowej  pod pomnikiem

spadochroniarzy w Sokołowi

- otwarcie nowoczesnego centrum w Goraju . Zabytkowa masztalernia zmieniła się w istne

cudo. W nowoczesnym budynku znajdują się między innymi sale konferencyjne, wystawowe,

czy sala gimnastyczna. Nie brakuje interaktywnych atrakcji i ogromu ciekawostek. W pobliżu

znajdują  się  malownicze  ścieżki  przyrodniczo-leśne.  Centrum  zapewne  zachwyci

odwiedzających  w  każdym  wieku.  Integralną  częścią  nowoczesnego  Centrum  Promocji

Lasów Państwowych Goraj – Zamek są utworzone dwie ścieżki przyrodniczo – leśne. Ścieżka

„Z biegiem natury” oraz „Morena Czarnkowska”. Jedna z nich ma około pięciu kilometrów

długości i prowadzi przez malownicze wzgórza i wąwozy tzw. „Szwajcarii Czarnkowskiej”.

- festyn szkolno- przedszkolny zorganizowany z okazji Dnia Dziecka przez Szkołę Podstawową

w Jędrzejewie i  przedszkole Bajka pod hasłem   „Święta Rodziny”, którego najważniejszymi

odbiorcami były dzieci oraz ich rodzice. 

-  Dzień  Stajkowa  2018.  W naszej  gminie  tradycją  stało  się  spędzanie  wolnego  czasu na

festynach, piknikach rodzinnych. Nie inaczej jest w Stajkowie. W minioną sobotę – w dniu

09.06.2018 r. po raz kolejny obchodzono „Dzień Stajkowa” połączony z Dniem Dziecka. Tego
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dnia dopisała frekwencja i  co bardzo ważne pogoda – świeciło piękne czerwcowe słońce.

Wieczorem odbyła się zabawa taneczna - grał DJ Mrówka. Podobne festyny przygotowują już

mieszkańcy Dębego, Krucza i innych.

- Gminne zawody sportowo – pożarnicze tym razem odbyły się w  Prusinowie. Jednostka OSP

Prusinowo  w  roku  bieżącym  obchodziła  bowiem  70  -  tą  rocznicę  powstania.  Z  okazji

obchodzonej  rocznicy  przez  OSP  Prusinowo  uhonorowałem  pamiątkowym  dyplomem

jedynego żyjącego założyciela jednostki OSP w Pusinowie – Zygmunta Kurzawskiego. Ponadto

przekazałem  jednostce  OSP  Prusinowo  sprzęt  strażacki  –  węże  ssawne  oraz  rozdzielacz

kulowy.  Samorząd  Gminy  Lubasz  doceniając  trud  i  poświecenie  strażaków  wyróżnił

kilkudziesięciu strażaków z naszej gminy. Do rywalizacji w zawodach stanęły jednostki OSP z

terenu  naszej  gminy,  tj.  Lubasz,  Krucz,  Stajkowo,  Kamionka,  Jędrzejewo,  Prusinowo i

Sokołowo.  Strażacy  mogli  sprawdzić  swoje  umiejętności  w  następujących  kategoriach

wiekowych:  seniorzy,  chłopcy  (12-16  lat).  W  zawodach  uczestniczyły  także  drużyny

dziewcząt w przedziale wiekowym (12-16 lat)  oraz  drużyny żeńskie. Rywalizowano w biegu

sztafetowym i  ćwiczeniach  bojowych.  Nad  prawidłowym  przebiegiem  zawodów  czuwali

sędziowie  z  Ochotniczej  Straży  Pożarnej  z  Młynkowa.  Podczas  tegorocznych  zawodów

strażacy w praktyce mogli wykorzystać posiadane umiejętności – udzielili fachowej pomocy

medycznej kobiecie, która miała nagłe problemy zdrowotne. Wyrazy podziękowania i uznania

za szybką i skuteczną pomoc.Klasyfikacja po zawodach była następująca: w kategorii Seniorzy

I miejsce zajęła drużyna z Lubasza, II  miejsce Prusinowo, a III – Sokołowo, w grupie Chłopcy

12 – 16 lat I miejsce wywalczyła drużyna z Prusinowo, II – Kamionka, III – Prusinowo 2, w

kategorii Dziewczęta 12 – 16 lat  I miejsce  zdobyła drużyna z Lubasza, II – Jędrzejewo, III –

Sokołowo, w grupie Kobiety  I miejsce zdobyło Sokołowo, II miejsce Stajkowo, III Prusinowo.

Nagrody pieniężne dla zwycięskich drużyn ufundował jak co roku Samorząd Gminy Lubasz.

Zostaną one przeznaczone  na zakup sprzętu strażackiego w jednostkach. 

Na  zakończenie  chciałbym  poinformować  o  tym,  że  od  1  lipca  w  Gminnym  Ośrodku  Pomocy

Społecznej elektronicznie będzie można składać wnioski w ramach programu „Dobry start”. Wersję

papierową przyjmować będziemy od 1 sierpnia. Jest to tak zwany program 300+ przeznaczony dla

każdego uczącego się dziecka do ukończenia 18-tego roku życia."

Uwag nie zgłoszono
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Ad. 2. P  odsumowanie działalności Młodzieżowej  Rady Gminy  

Działalność  Młodzieżowej  Rady  Gminy  omówiła  opiekunka  –  Małgorzata  Kabacińska,  która

powiedziała, że „Młodzieżowa Rada Gminy działa na podstawie art.30 ust.1. ustawy o samorządzie

gminnym(Dz.U.2015poz.1515  ze  zm.)  oraz  uchwały  NrXVI/121/15  Rady  Gminy  Lubasz  z  dnia

11 grudnia 2015 roku w sprawie Młodzieżowej Rady Gminy.

Zasady działania, cel i zadania MGR oraz tryb wyboru członków określa statut Młodzieżowej Rady

Gminy.

Na podstawie Zarządzenia wójta Nr 124/15 powołana została Komisja wyborcza do przeprowadzenia

wyborów. Tym samym zarządzeniem został powołany opiekun MGR -  pani Małgorzata Kabacińska.

Czternastego  stycznia  2016r.  przeprowadzono  wybory,  w  wyniku  których  wyłoniono  skład

Młodzieżowej Rady Gminy:

1. Mateusz Klause

2. Gabriela Ewert

3. Aleksandra Konieczka

4. Agata Ławińska

5. Zuzanna Korczyc

6. Jakub Janas

7. Patryk Rączkowiak

8. Adrian Grochowski

9. Agnieszka Kucik

Podczas uroczystej sesji, dnia 10 marca 2016r. radnym Młodzieżowej Rady Gminy wręczono

nominacje oraz odebrano ślubowanie.

W trakcie pierwszego spotkania rada wyłoniła Prezydium MRG. Przewodniczącym został Jakub Janas,

natomiast wiceprzewodniczącymi zostali: Mateusz Klause i Aleksandra Konieczka. Podczas spotkania

przygotowano kalendarz prac do końca 2016r.  Od marca do grudnia  2016r. zaplanowano 2 cele

główne:

I. Upowszechnienie zasad działania samorządu wśród młodzieży.

II. Uwrażliwienie młodzieży na problemy środowiska, kraju i współczesnego świata.

Cele zostały zrealizowane poprzez następujące działania:
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1. Przeprowadzono  zajęcia  dotyczące  roli  samorządu  gminy  oraz  sposobu  wpływania

mieszkańców na działania samorządu.

2. Zorganizowano sondaż „Co dalej z gimnazjami.”

3. Opracowano i przeprowadzono ankietę oraz dokonano podsumowania wyników.

4. Dokonano analizy SWOT funkcjonowania gimnazjum w środowisku lubaskim.

5. Przygotowano  prezentację,  którą  przedstawiono  na  XV  Młodzieżowym  Sejmiku

Samorządowym Gimnazjalistów w Drawsku.

6. Odbyło się spotkanie z Wójtem Gminy Lubasz panem Marcinem Filodą w dniu 06.06.2016r.

7. W miesiącach od IX do XII 2016 zrealizowano projekt pt.: „Porozmawiajmy o uchodźcach.” 

Dwudziestego pierwszego września rozpoczął się cykl warsztatów poświęcony tematyce uchodźczej

w ramach projektu pt.:”Porozmawiajmy o uchodźcach”. Projekt realizowany był na zajęciach kółka

obywatelskiego, na ósmej godzinie lekcyjnej w środę. W warsztatach brali udział radni Młodzieżowej

Rady Gminy oraz gimnazjaliści szczególnie zainteresowani tą tematyką.

Celem projektu było stworzenie przestrzeni do rozmowy na temat uchodźców, czy szerzej – migracji,

niezależnie  od  poglądów  i  przekonań  w  atmosferze  wzajemnego  szacunku.  To  tematyka,  która

głęboko  dotyka  naszych  wartości,  wymaga  refleksji  nad  nimi,  a  także  nad  postawami,  jakie

prezentujemy na co dzień. Dlatego ważne jest kształtowanie u młodzieży wrażliwości społecznej,

umiejętności krytycznego myślenia i wyrażania opinii w oparciu o fakty. Uczniowie w efekcie mieli

nauczyć się ze sobą rozmawiać, jak się słuchać i otwierać na poglądy innych ludzi. Warsztaty miały

zbudować wśród  młodzieży  postawy otwartości  i  akceptacji  różnorodności  w oparciu  o  rzetelną

wiedzę a nie stereotypy. 

Podczas pierwszych zajęć uczniowie wypracowali zasady dobrej rozmowy o uchodźcach w Polsce.

Wśród zasad uczniowie wskazali na odnoszenie się do siebie z szacunkiem – nawet jeśli mamy inne

poglądy i nie zgadzamy się ze sobą, słuchanie się nawzajem, nie ocenianie się, dbanie o to, aby każdy

miał tyle samo czasu na wypowiedź.

Drugie  spotkanie  dotyczyło  faktów  związanych  z  kryzysem  postaw  wobec  sytuacji  uchodźców.

Uczniowie  poznali  kluczowe  informacje  dotyczące  obecnego  kryzysu  postaw  obywatelskich

związanych z przybywaniem uchodźców do Europy. 

Trzeci  warsztat  dotyczył  zagadnień związanych z różnymi  obliczami migracji.  Młodzież  próbowała

odpowiedzieć na pytanie kluczowe:”Dlaczego dzielimy migrantów”?
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28 października 2016r. odbyły się uzupełniające wybory do Młodzieżowej Rady Gminy w Lubaszu. W

głosowaniu wzięło udział 216 uczniów. Głosów ważnych było 210, głosów nieważnych 6. Frekwencja

podczas wyborów wyniosła 97%. Najwięcej głosów otrzymali:

1.NORBERT BORKOWSKI -103

2.MACIEJ PAWLAK- 91

3.JAKUB KAŹMIERCZAK- 90

Tak   więc wyżej wymienieni uczniowie weszli w skład Młodzieżowej Rady Gminy. 

Nad prawidłowym przebiegiem wyborów czuwała komisja w składzie:

Agnieszka Kowal – przewodnicząca

Krys`ana Kowal

Patrycja Fąferek

W dniu 15 grudnia 2016 roku odbyła się XXIV sesja Rady Gminy w Lubaszu. Jednym z pierwszych

punktów I  części  sesji  było przyjęcie  ślubowania  od nowych radnych Młodzieżowej Rady Gminy.

Radni otrzymali nominacje i złożyli uroczyste ślubowanie.

Dokonano  wyboru  Prezydium.  Przewodniczącym  został  Mateusz  Klause,  natomiast  zastępcami:

Aleksandra Konieczka i Gabriela Ewert.

Rok  2017  -  upłynął  Młodzieżowej  Radzie  Gminy  nad  zagadnieniami  dotyczącymi  migracji

i  wielokulturowości.  Przyczyną  zainteresowania  tą tematyką była   i  jest  trwająca  przez  cały  czas

dyskusja wokół przyjmowania przez Polskę uchodźców.

Cel główny to: 

I.  Inicjowanie i promowanie działań o charakterze społecznym, edukacyjnym i kulturalnym.

Cel został zrealizowany poprzez następujące zadania:
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1)  W ramach “Drzwi otwartych” w Gimnazjum – 10.03.2017r. MRG zaprezentowała swoją

działalność  oraz  przeprowadziła  w  formie  Qizu  spotkanie,  jak  funkcjonuje  Rada  Gminy

w Lubaszu.

2)  04.04.2017 odbyły  się  warsztaty na  temat imigrantów. Zajęcie  przygotowali  uczniowie

MRG:  Aleksandra Konieczka, Mateusz Klause oraz uczniowie z klasy III C Michał Bielejewski

oraz Jakub Derkowski. Nosiły one tytuł „ Co mogę zrobić już dziś by nikogo nie wykluczać. W

zajęciach udział wzięło 21 uczniów. Podczas zajęć uczestnicy obejrzeli wywiad o jednym z

uchodźców z  Czeczenii  –  Elsim.  Wywiad  przyniósł  wiele  emocji.  Każdy z  uczniów musiał

wypełnić ankietę z następującymi pytaniami:

- Co robisz w trakcie zwykłego dnia szkolnego?

- Jakie emocje towarzyszyły Elsiemu na różnych etapach jego życia?

- O jakich stereotypach – na temat Polaków i muzułmanów – mówi Elsi w wywiadzie?

- Co Elsi mówi o przyjęciu jego rodziny w Polsce?

- Jakie jest najsilniejsze wspomnienie Elsiego ze swojego kraju?

- Co Elsi robi podczas swojego zwykłego dnia?

Odpowiedzi na te pytania były zaskakujące i bardzo szczegółowe co wskazuje na to, że uczniowie byli

zainteresowani  wywiadem.  Jako  formę  sprawdzenia  wiedzy  na  temat  uchodźców  użyliśmy

„termometru” wiedzy.  Na koniec jako formę sprawdzenia  informacji  wyniesionych z lekcji  każdy

musiał odpowiedzieć na pytanie z tematu zajęć „ Co mogę zrobić już dziś by nikogo nie wykluczać ?

”Odpowiedzi  były  zaskakujące.  Wiele  osób  zmieniło  swoje  zdanie  o  uchodźcach.  Większość

zauważyła, że ich problemy nie są aż tak straszne jak problemy uchodźców (bombardowanie miejsc

w których mieszkają,  śmierć bliskich  osób).Przykładowymi odpowiedziami  na pytanie  zawarte  w

temacie zajęć to, np. „Nie powinniśmy traktować uchodźców jako niebezpieczeństwo a otwarcie ich

witać”, „Powinniśmy uświadamiać innym jak ważne jest przyjmowanie do wiadomości tego, iż należy

przejrzeć przez otaczającą nas „bańkę” bezpieczeństwa i zauważyć jak ważna jest pomoc osobom,

których dotknęły nieszczęścia związane z wojną, prześladowaniem czy nie akceptacją”.
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3)Podczas  czerwcowej  sesji  Rady Gminy  radni  MRG  zaprezentowali  „Refleksje  młodzieży  wobec

migracji  i  wielokulturowości.”Przytoczę  zakończenie  referatu  przygotowanego  przez  Aleksandrę

Konieczka.

(…) „Każdy  z nas słyszy o uchodźcach z gazet, Internetu i telewizji. Większość nie zastanawia się nad

życiem takich osób. Bezpodstawnie ich oceniamy, albo w ogóle odrzucamy wiadomości na ich temat.

Może  po przeczytaniu  o  jakiejś  tragedii  uchodźcy,  zrobi  nam się  na  moment  przykro,  ale  po 5

minutach zapomnimy, że taka historia miała miejsce. Dlatego właśnie został zorganizowany projekt:

„Porozmawiajmy  o  uchodźcach”.  Aby  pokazać  uczniom,  że  my  możemy  działać  i  pomagać.  Nie

musimy brać udziału w walkach zbrojnych i wyjeżdżać do Syrii.  Wystarczy, że będziemy okazywać

szacunek i współczucie dla osób uciekających do naszego kraju. Możemy zostać wolontariuszem lub

wspomóc zbiórki żywności. Jest wiele możliwości. 

Pierwszym  etapem  naszego  projektu  było  przeprowadzenie  ankiety.  Chcieliśmy  zbadać  wiedzę

uczniów na temat migracji. Wiele stereotypów o uchodźcach bierze się właśnie z niewiedzy. Byliśmy

mile  zaskoczeni  stanem  wiedzy  naszych  rówieśników.  Zaniepokoiła  nas  jednak  nietolerancja

niektórych uczniów. 

Niechęć do innych przekonań, czy  wiary jest niebezpieczne i  może przerodzić  się  w agresję.  Siłą

nikogo nie przekonamy do swoich racji. Gdyby to ktoś nas próbował przekonać do innych poglądów

prawdopodobnie nie bylibyśmy zadowoleni. Tolerancja nie oznacza, że zgadzamy się z przekonaniami

innych. To znaczy, że szanujemy ich inne zdanie. 

Kolejnym etapem były warsztaty. Dwoje przedstawicieli z każdej klasy wzięło w nich udział. 

Na końcu warsztatów każdy napisał na karteczce swoje przemyślenia. Wszyscy wynieśli  wspaniałe

wnioski, m.in. powinniśmy doceniać naszą wolność. Warsztaty wpłynęły na uczniów, na ich stosunek

do problemu uchodźców. Uczniowie nauczyli się m.in. prowadzić warsztaty oraz pracować w grupie.

Podczas  przygotowań  do  ankiety  i  zajęć  musieli  pogłębić  swoją  wiedzę.  Tolerancja,  pomoc,

współczucie  –  to  hasła,  które  uczniowie  powinniśmy  zapamiętać  na  całe  życie  

i  używać  ich  w  stosunku  do  każdego.  Bez  względu  na  to,  czy  jest  się  katolikiem,  

czy muzułmaninem, Polakiem, czy uchodźcą, każdy człowiek zasługuje na szacunek. Uczniowie po

warsztatach  napisali:  „W naszym zabieganym  życiu  nie  doceniamy  wolności.  Nie  zdajemy sobie
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sprawy,  że  nasz  kraj  może  dać wolność osobom z  innych krajów,  które  ją  potrzebują.”  Theodor

Fontane mawiał: „Zwykłe ignorowanie nie jest jeszcze tolerancją’

4)  W  dniach  23-24  listopada  2017r.  w  Jarocinie  odbyło  się  XIV  Wielkopolskie  Forum  Rad

Młodzieżowych  pt:  Wiedza  i  inicjatywa  w  rękach  młodych  –  kształtowanie  aktywnych  postaw

liderów społeczności lokalnej  w Wielkopolsce,  w którym wzięli  Mateusz Klause  – przewodniczący

Młodzieżowej Rady Gminy i Gabriela Ewert. Forum miało charakter blokowo-szkoleniowy.

Tematem pierwszego bloku szkoleniowo-warsztatowego było: Młodzieżowa Rada Gminy/Powiatu –

jak to ugryźć? Uczestnicy zostali podzieleni na dwie grupy – opiekunowie oraz młodzież. 

Mateusz tak relacjonuje pobyt na Forum:”Pracowaliśmy wymieniając się naszymi doświadczeniami

dotyczącymi  MRG/MRM.  Prowadzący  przekazywali  nam  podstawowe  informację  na  temat

samorządów,  które  są  fundamentem  naszej  pracy.  Pierwszy  blok  szkoleniowo-warsztatowy

zakończyliśmy  spisaniem  naszych  pomysłów  dotyczących  poszczególnych  segmentów  organizacji

samorządów  młodzieżowych.  Tuż  po  tym  nastąpiła  przerwa  obiadowa,  a  po  niej  drugi  blok

szkoleniowo-warsztatowy  o  zatytułowany:  „Kształtowanie  postaw  liderów  –  niezbędnik

psychologiczny”. Ćwiczyliśmy naszą pracę zespołową oraz komunikację w grupie. Następnie odbyło

się  spotkanie  z  gościem  specjalnym  –  grupą  Żelazny zajmującą  się  na  co  dzień  akrobatyką

powietrzną.

Następny dzień rozpoczęliśmy od zwiedzania Muzeum Polskiego Rocka w Jarocinie. Około godziny

11:30  odbyła  się  symulacja  Sesji  Młodzieżowej  Rady  Gminy/Powiatu,  podczas  której  doszło  do

burzliwych dyskusji zakończonych kompromisem, ponieważ mieliśmy do dyspozycji 10000 zł, które

musieliśmy  rozdysponować  na  różne  cele,  m.in.  na  budowę  chodników  i  oświetlenia,  budowę

siłowni  czy  też  budowę  boiska  sportowego.  Po  sesji  udaliśmy się  na  obiad,  a  po posiłku  każdy

odjechał do swoich miejscowości.”

Rok 2018

1.Zrealizowano projekt:”Trudny temat. Weź to na warsztat”

Celem projektu było:
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➢ stworzenie plaeormy do rozmów o trudnych tematach oraz podejmowanie konstruktywnych

działań w środowisku szkolnym i lokalnym. 

➢ Ułatwienie podejmowania w szkołach i  lokalnym środowisku merytorycznych, opartych na

wzajemnym szacunku rozmów na trudne i "niewygodne" tematy.

➢  Udostępnienie uczniom i uczennicom sprawdzonych i gotowych metod pracy w sytuacjach

kryzysowych. 

Temat  projektu  brzmiał:  ”Tolerancja  jako  poszanowanie  odmienności  „wyzwaniem”  dla

współczesnego  człowieka”. Temat  był  zrealizowany  metodą  kampanii  społecznej.  Hasłem

przewodnim było:  NIE!!!  MOWIE NIENAWIŚCI  !!!   16 listopada  został uczczony Dzień Tolerancji.

W tym dniu  uczniowie  MRG rozdawali  ulotki  o  tolerancji,  ale także  zapraszali  do uczestniczenia

w warsztatach, które odbyły się 20 listopada. Pytanie kluczowe warsztatów brzmiało:„ W jaki sposób

mogę  promować  pozytywne,  oparte  na  szacunku  zachowania  wobec  ludzi  innej  kultury

i religii?” Warsztaty były jednocześnie inauguracją powstania KLUBU DOBREJ ROZMOWY.  Podczas

warsztatów wręczono dyplomy klasom, które wykonały najciekawszy plakat.

2.Dnia 22.03.2018r., odbyło się  pierwsze spotkanie „Klubu Dobrej  Rozmowy”,  zainicjowane przez

uczniów Młodzieżowej Rady Gminy w Lubaszu. Wydarzenie to, było okazją do inauguracji projektu:

„O  polityce”.  Projekt  przygotowany  jest  przez  Centrum  Edukacji  Obywatelskiej  oraz  Ambasadę

Stanów Zjednoczonych. 

Celem projektu było:

✔ pokazywanie  młodym  ludziom  polityki  jako  sztuki  rządzenia  państwem  i  poszukiwania

odpowiedzi na pytanie, jak możemy żyć razem jako wspólnota

✔ identyfikowanie kluczowych kwes`i obecnych w debacie publicznej i pomaganie młodzieży w

ich analizowaniu z różnych perspektyw

✔ zdobycie rzetelnych informacji na wybrane tematy dotyczące życia publicznego

✔ zapoznanie z opiniami formułowanymi przez ekspertów z różnych środowisk 

✔ analizowanie zebranych materiałów

✔ określenie swojego stosunku do omawianego zagadnienia
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✔ ułatwienie  uczniom  i  uczennicom  wyrobienie  sobie  własnego  zdania,  dzięki  zdobyciu

rzetelnej wiedzy, poznaniu zróżnicowanych opinii i odwołaniu do własnych wartości

Podczas  pierwszego  spotkania  uczniowie  zajmowali  się  tematem:  „  Suwerenność  i  współpraca

międzynarodowa.” W warsztacie uczestniczyło 23 uczniów, z klas II  i  III  oddziałów gimnazjalnych

Publicznej  Szkoły  Podstawowej  w  Lubaszu.  Warsztaty  obserwowały  Pani  Magdalena  Janc  –

Węglewska -  Przewodnicząca Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Spraw Socjalnych oraz Pani Monika

Oleszczak – wicedyrektor szkoły.

Podczas warsztatów uczniowie definiowali pojęcie suwerenności i tłumaczyli czym jest suwerenność

we  współczesnym  świecie.  Określali  pozytywne  i  negatywne  konsekwencje  ograniczania  części

suwerenności na rzecz współpracy międzynarodowej. Uczniowie mieli okazję do czerpania wiedzy z

konstytucji oraz innych źródeł. Mieli szansę poznać  poglądy  innych, a tym samym – pogłębić wiedzę

na  temat dyskutowanej  kwes`i. Ten warsztat,  jak  i  następne były  okazją do doskonalenia  sztuki

dyskutowania, otwartości i szacunku dla odmiennych poglądów.

Warsztaty będą trwać do czerwca 2018r.

3.  W  maju  2018r.  podsumowano  I  kadencję  działalności  Młodzieżowej  Rady  Gminy.  Dokonano

analizy działań oraz sporządzono sprawozdanie.”

Wiceprzewodniczący  zapytał  czy  młodzież  widzi  sens  pracy  w  MRG  na  co  Pani  Małgorzata

odpowiedziała,  że  zrobiono  tyle  rzeczy  z  młodzieżą,  że  aż  szkoda  byłoby  zakończyć  tę  pracę.

Zrobiony został  taki  „dobry zaczyn” -  pozostaje  trójka z obecnej  kadencji,  która pociągnie  dalsze

działania. Natomiast powinni się wypowiedzieć młodzi czy warto kontynuować działania. 

Mateusz Klause odpowiadając stwierdził, że jak najbardziej trzeba działania kontynuować bo dzięki

tej pracy w MRG bardzo dużo (przy pomocy Pani Kabacińskiej) dowiedzieli się na temat pracy Rady

Gminy  Lubasz  i  problemów  społecznych  naszej  gminy  i  że  popiera  słowa  Pani  Kabacińskiej,  że

powstał taki „zaczyn” dla dalszej działalności. 

Wiceprzewodniczący zwrócił  uwagę, że budujący jest fakt,  że młodzi chcą się angażować w życie

społeczne. To przyszli radni, którzy będą działali na rzecz naszego społeczeństwa.   

Ad.3. Sprawozdanie z działalności   klubów sportowych  

Ad. 3.1. 3.1. Radwan
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Wiceprzewodniczący  poprosił  pana  Szymona  Szweda  o  przedstawienie  informacji  dotyczącej

działalności  Klubu  RADWAN.  Zaznaczył,  ze  szczegółowo  temat  został  omówiony  przez  Prezesa

Marcina Szweda na wspólnym posiedzeniu Komisji. 

Szymon Szwed powiedział, że powinniśmy być dumni i nie odnosi się do roku ubiegłego, a ostatnich

10 lat, kiedy przyszło mu pracować z młodymi chłopcami w Klubie RADWAN. Chłopcy, którzy przybyli

na sesje są już bardzo zmęczeni całym rokiem, mają za sobą 70 spotkań. W tym roku jako szkoła,

gmina, klub zdobywali najwyższe trofea sportowe organizowane na terenie 5 powiatów, na terenie

województwa. Jutro także część z nich jedzie na mistrzostwa do Racotu, w których będą uczestniczyć

jako drużyna z okręgowych związków. Gmina doczekała się reprezentantów na skalę województwa

i to ewenement na taką skalę. Jest kilkunastu chłopców, którzy są w okręgowej reprezentacji w Pile,

czyli  w  kadrze  złożonej  z  chłopców  z  5  powiatów.  Ponadto  mamy  dwóch  przedstawicieli

w  Akademii Młodych Orłów. Nasi trenerzy uczestniczą w szkoleniach trenerskich, aby móc później

przekazać wiedzę naszym młodym piłkarzom. Gmina ma swojego reprezentanta w województwie –

Stanisław  Słodowy.  Oskar  Fąferek  został  najlepszym  zawodnikiem  poprzedniego  roku.   Dwóch

wychowanków w gra w lidze krajowej (Budaj, Kwaśnik) Bardzo ważne są te kwes`e wychowawcze bo

większość z tych młodych dokładnie wie i przypomina rodzicom o treningu. Ważna jest też ta opinia

o Lubaszu (to nie wszyscy mogą zrozumieć bo tego się nie czuje) gdy osoby spoza naszego terenu

mówią  o  pracy  naszych  trenerów  i  naszych  piłkarzach.  Szymon  Szwed  podziękował  rodzicom

chłopców i trenerom za dobrą pracę i  zaangażowanie. Zaznaczył, że trenerem we Wronkach jest

Kuba  Leosz,  który jest  wychowankiem Klubu RADWAN. Następnie  zaprosił  wszystkich  do udziału

w meczu zaznaczając że karnet jest w przystępnej cenie.  

Radni pytań nie zgłosili.

Wiceprzewodniczący stwierdził, że jesteśmy dumni. Takie sprawozdania miło się słucha i potwierdza

się to, że jeżeli  młodym da się wsparcie to potrafią nie tylko je wykorzystać, ale i  pokazać swoje

możliwości. Panu Szymonowi podziękował, a młodym pogratulował osiągnięć. 

Ad.3.2. Uczniowski Klub Sportowy

Temat przedstawił Bartłomiej Turek. Uczniowski Klub Sportowy obchodzi swój jubileusz. Istnieje już 5

lat. W 2017 roku otrzymał dotacje w wysokości 15.000 zł, które to środki zostały przeznaczone na: 

1. zakup sprzętu sportowego – 5.672,26 zł

2. koszty księgowości              -       500,00 zł
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3. Pozostałe wydatki:

a) organizacja Lubasz Open w tym – zakup pucharów 599.99 zł i zakup nagród – 1400 zł

b)Turniej Szukamy Młodych Talentów 

- zakup nagród i pucharów                                         –    1.129,00 zł

- transport na wyjazdy sportowe                              –        925,00 zł

- licencje sportowe zawodników                                  –     515,00 zł

- opłaty związane z rozgrywkami ligowymi                 –     720,00 zł

- ubezpieczenie                                                              –      958,75 zł

- badania lekarskie                                                         –        80,00 zł

- organizacja obozu (noclegi, wyżywienie)                   – 2.500,00 zł

Wyniki Sportowe w roku 2017  i pierwszym kwartale 2018

1. Maciej Buśko

9 miejsce – Indywidualne Mistrzostwa Wielkopolski – Poznań 

5 miejsce – Wojewódzka Drużynowa Gimnazjada – Krzyż Wielkopolski

1 miejsce –  III Lubasz Open 

10 miejsce – I Grand Prix Wielkopolski Juniorów – Pleszew

2 miejsce – Puchar Dyrektora Pilskiego Miejskiego Ośrodka Sportu I Rekreacji  

1 miejsce – 4 Lubasz Open

1 miejsce – Drużynowy Mistrz Powiatu LZS – Lubasz

2 miejsce – Indywidualne Mistrzostwa Powiatu LZS – Lubasz

1 miejsce  - Otwarte Mistrzostwa Dusznik – Duszniki Wielkopolskie

9 miejsce I Grand Prix Wielkopolski – Poznań

1 miejsce – Generalna klasyfikacja Lubasz Open

1 miejsce – II Grand Prix Trzemeszna

1 miejsce – V Grand Prix Trzemeszna 
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2 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Powiatu Szkół Średnich – Trzcianka 

4 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Rejonu Szkół Średnich – Złotów

2 miejsce – IV Grand Prix Obornik 

3 miejsce – III Grand Prix Obornik

1 miejsce – Powiatowy Turniej Mikołajkowy Szkół Średnich – Biała

1 miejsce  - V Grand Prix Obornik  

1 miejsce – 1 Turniej Lubasz Open III 

 1 miejsce – 2 Turniej Lubasz Open III 

3 miejsce – Powiatowy Turniej o Puchar Starosty

2 miejsce – Otwarte Mistrzostwa Trzcianki o Puchar Burmistrza 

7 miejsce - TOP 8 asów Wielkopolski Juniorów

3 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Wielkopolski LZS Koźmin Wilk. 

4 miejsce – Indywidualne Mistrzostwa Wielkopolski LZS

1 miejsce – Puchar Prezesa Pilskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – kat starsza

2. Maciej Wernicki 

1 miejsce – Puchar Prezesa Pilskiego Miejskiego Ośrodka sportu i Rekreacji – Piła

3 miejsce – 4 turniej Lubasz Open II

1 miejsce – Drużynowy Mistrz Powiatu LZS – Lubasz

2 miejsce – Indywidualne  Mistrzostwa Powiatu LZS – Lubasz

3 miejsce – Otwarte Mistrzostwa Duszni Wielkopolskich

3 miejsce – Generalna klasyfikacja Lubasz Open II

3 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Powiatu Szkół Podstawowych – Krzyż Wielkopolski 

5 miejsce – Wojewódzki Turniej Mini Olimpic Games 

5 miejsce – Grand Prix Obornik 

1 miejsce – Gminny Turniej Szukamy Młodych Talentów

1 miejsce – 1 turniej Lubasz Open III 
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2 miejsce – 2 turniej Lubasz Open III

7 miejsce – Top 8 asów Wielkopolski Młodzików

3 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Wielkopolski LZS Koźmin Wilk. 

III miejsce - XVIII REGIONALNY TURNIEJ TENISA STOŁOWEGO – CHOJNICE 2018

III miejsce – Open XVIII REGIONALNY TURNIEJ TENISA STOŁOWEGO – CHOJNICE 2018

1 miejsce – Puchar Prezesa Pilskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – kat. Młodsza

Medal Międzywojewódzkich Mistrzostw Młodzików w grze podwójnej 

3. Angelika Nowak

3 miejsce – Grand Prix o Puchar Starosty Obornik

1miejsce – Brama Pomorza – Chojnice 

Awans i występ w Mistrzostwach  Polski – Łaziska Górne 56-64

3 miejsce – Drużynowe Mistrzostwa Wielkopolski LZS Koźmin Wilk. 

2 Miejsce - Wielkopolski Turniej Asów TOP 8 Żaczek 

Awans i występ w Mistrzostwach  Polski – Mława 49-56

3 miejsce - II turnieju Lubasz Open III

1 miejsce - XVIII REGIONALNY TURNIEJ TENISA STOŁOWEGO – CHOJNICE 2018

1 miejsce – Puchar Prezesa Pilskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji – kat. dziewcząt

4. Kalina Żaczek

2 miejsce Brama Pomorza Chojnice

2 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu Szkół Podstawowych

4 miejsce w 1 GP Wielkopolski

5 miejsce w 2 GP Wielkopolski

4 miejsce w 3 GP Wielkopolski

1 miejsce Indywidualna Mistrzyni Wielkopolski Skrzatów na rok 2018

Pozostałe sukcesy

Maciej Wernicki/Stanisław Stróżyński – 3 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu SP

25



Daria Mikołajewska/ Kalina Żaczek – 2 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu SP

Piotr Filoda – 1 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu Szkół Średnich

Piotr Filoda – 2 miejsce Drużynowych Mistrzostwach Rejonu Szkół Średnich

Maciej Buśko– 2 miejsce w Drużynowych Mistrzostwach Powiatu Szkół Średnich

Hubert Bielejewski/Jakub Żwawiak – 2 miejsce w Powiatowych Mistrzostwach Szkół Gimnazjalnych

Jakub Żwawiak – 2 miejsce Puchar Dyrektora Pilskiego Mosiru

Piotr Filoda – 3 miejsce Powiatowy Mikołajkowy Turniej tenisa Stołowego Szkół Średnich 

Maciej Stachowiak – 3 msc. w klasyfikacji gen. Lubasz Open Weteranów

Maciej Stachowiak – 2 i 3 miejsce w III edycji Lubasz Open 2018

Rozgrywki ligowe 

L.p Drużyna Punkty Rozgryr.

meczy

Zwycięstw

o

Remiz Przegrane Stosunek

setów

zw/prz

1. MLKS Sparta II Złotów 22 11 11 110/22

2. PKS Michał II Krostkowo 17 1 8 1 2 102/59

3. UKS TS Lubasz 12 11 5 2 4 90/80

4. LZS  II  Kuźnica

Żelichowska 

12 11 5 2 2 82/82

5. UKS Biała 9 10 4 1 5 69/74

6. KTS  Plastmet  Noteć  II

Czarnków

4 10 2 8 45/81

7. UKS Żarcy TS Okonek 0 12 12 29/120

Pan Bartłomiej  Turek nadmienił, że UKS otrzymał 10 tys zł dofinansowania z Ministerstwa Sportu

i Turystyki. 

Zaprezentował też zdjęcia z obozu sportowego, na którym przebywali sportowcy w Jeleniej Górze,

w dniach od 14 do 21 sierpnia 2017 roku, a także zdjęcia sportowców z nagrodami i dyplomami. 

Uwag nie zgłoszono.

Wiceprzewodniczący pogratulować osiągnięć.   
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Ad.  3.3. LZS  

Zabierając głos Pan Marian Mirek koordynator sportu w gminie powiedział:”  Przedstawię państwu

podsumowanie imprez powiatowych objętych współzawodnictwem sportowo – turystycznych LZS

pomiędzy gminami powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego.

W skład tych konkurencji wchodzą:

1.Mistrzostwa Powiatu Zrzeszenia LZS w tenisie stołowym

2.Powiatowy turniej Szachowy „O Złotą Wieżę” i Powiatowy Turniej Warcabów 64 – polowych

3.Powiatowy Turniej Piłki Nożnej zespołów 6-osobowych 40+

4. Wielkopolski Turniej „Piłkarska Kadra Czeka” Chłopców i Turniej Mała Piłkarska kadra Czeka

Chłopców

5. Powiatowy Turniej „piłkarska Kadra Czeka” dziewcząt i chłopców oraz Powiatowy Turniej „Mała

Piłkarska Kadra Czeka” Chłopców – eliminacje na rok 2018

6. Mistrzostwa  Powiatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego  w  tenisie  stołowym  dla  dziewcząt  i

chłopców szkół podstawowych i gimnazjum

7. Mikołajkowy Turniej Piłki Nożnej Halowej Oldbojów

12 marca odbyły się Mistrzostwa Powiatu w Tenisie stołowym w którym uczestniczyło 5 gmin. 

W ogólnej klasyfikacji wygrała Gmina Lubasz uzyskując 77 pkt., II miejsce zajęło miasto Krzyż

76pkt. A na III miejscu ulokowała się Gmina Drawsko – 72 pkt.

19 marca w Koźminie Wielkopolskim odbyły się Mistrzostwa Wielkopolski w Tenisie Stołowym

reprezentacja  Powiatu  Czarnkowsko  –  Trzcianeckiego  zajęła  wysokie  9  miejsce.  Nad całością

organizacji wyjazdu czuwał Prezes Powiatowy LZS Wiesław Maszewski, a z ramienia Lubaskiego

LZS sprawy organizacyjno porządkowe zabezpieczył koordynator Marian Mirek oraz instruktor

GOK Bartłomiej Turek.

Gmina Lubasz brała również udział 2.04 w Powiatowym Turnieju Szachowym „O Złotą Wieżę”

i  powiatowy  Turniej  Warcabów  64-polowych,  gdzie  zajęła  III  miejsce  w  szachach  i  III

w warcabach.
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11.04  w  Chodzieży  odbył  się  Wielkopolski  Turniej  „Piłkarska  Kadra  czeka  chłopców”

Reprezentacja Powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego zajęła III miejsce.

Kolejnym wydarzeniem był turniej Oldbojów, który został zorganizowany 24.09 w Jędrzejewie.

Gmina Lubasz wywalczyła III miejsce ustępując drużynie z Gminy Czarnków – I miejsce i Gminie

Wieleń – II miejsce.

2  grudnia  rozegrano  Halowy  Turniej  Orlików  z  rocznika  2007  i  młodsi  którego  byliśmy

organizatorami. I miejsce zajęła reprezentacja Trzcianki, II miejsce wywalczyła Gmina Lubasz, a

na najniższym stopniu podium stanęła drużyna Wielenia.

Ostatnią imprezą w roku 2017 był turniej Oldbojów +40 lat który odbył się 17 grudnia.  Drużyna

z Lubasza zajęła w tych rozgrywkach IV miejsce.

Na 2018 rok zaplanowano takie same rozgrywki. 

Wiceprzewodniczacy podziekował i pogratulował osiągnięć. 

Ad.4.  Przedstawienie działalności      Rady Sportu oraz  planów na przyszłość  

Temat omówiła Liliana Helwich. Gminna Rada Sportu została powołana przez Wójta Gminy Lubasz

Zarządzeniem nr 5/2017 z dnia 13 stycznia 2017 r.  Następnie Zarządzeniem 10/2016 z 02 lutego

2017 Wójt Gminy Lubasz powiększył skład Rady, która ostatecznie liczy 22 osoby. 

Członkami  Rady  są:  Marcin  Szwed,  Jacek  Michalak,  Bartłomiej  Turek,  Marian  Mirek,  Andrzej

Macyszyn, Bogdan Wicher, Andrzej Buśko, Zdzisław Bałęczny, Daniel Opas, Mirosław Budaj, Szymon

Szwed, Tomasz Błażyński, Marek Wicher, Marcin Dudziak, Adam Błędzki, Michał Maćkowiak, Dorian

Jarosz,  Andrzej  Żaczek,  Beata  Izydor  Kułaga,  Marzena  Kamińska  -  Sokół,  Maciej  Małecki,  Ewa

Matuszczak.

Zarządzeniem nr  11/2017 Wójta Gminy Lubasz z dnia  02  lutego 2017 został  przyjęty  regulamin

Gminnej Rady Sportu, który ustanawia zasady pracy Rady. 

Pierwsze  posiedzenie  Rady odbyło się  23.01.2017  w sali  sesyjnej  Urzędu Gminy w Lubaszu.  Na

posiedzeniu obecnych było 15 członków rady, Wójt Gminy, Sekretarz Gminy oraz pracownik Urzędu. 

Podczas posiedzenia omówiono zapisy regulaminu Rady, konsultowano oferty klubów sportowych

na realizację zadań sportowych oraz zaproponowano powiększenie składu Rady o cztery osoby. 

28



Kolejne  posiedzenie  Rady  odbyło  się  13.02.2017  w  sali  sesyjnej  Urzędu  Gminy  w  Lubaszu.  Na

posiedzeniu  obecnych  było  18  członków  rady,  Wójt  Gminy  oraz  pracownik  Urzędu.  Podczas

posiedzenie podjęto trzy uwały w sprawie wyboru prezydium Rady. W wyniku głosowania jawnego

przewodniczącą Rady została Pani Beata Izydor – Kułaga, wiceprzewodniczącymi Pan Marcin Szwed i

Bartłomiej Turek, Sekretarzem Pan Andrzej Żaczek. 

05.12.2017 odbyło się trzecie posiedzenie Rady, na który obecnych było 12 członków Rady, Wójt

Gminy oraz pracownik Urzędu. Tematem posiedzenie było wydanie opinii nt. przyznania stypendium

portowego  oraz  opinii  nt.  wniosków  o  dofinansowania  zadań  w  zakresie  sportu  dwóch  klubów

sportowych:  Uczniowskiego Klubu Sportowego „Mini  –  Max” oraz  Gminnego Klubu Sportowego

„RADWAN”. Oba zostały zaopiniowane pozytywnie. 

Wiceprzewodniczący  poprosił  zebranych  o  gromkie  brawa  dla  wszystkich  soprtowców  za  ich

osiągnięcia i promowanie Gminy Lubasz. 

Ad.5.   Podsumowanie 2017 roku -prezentacja  

Podsumowanie w formie prezentacji przedstawił Wójt Gminy Lubasz

Oświata w Gminie Lubasz w 2017r.

Struktura  oświaty w Gminie Lubasz po przeprowadzeniu  reformy w roku 2017

Od dnia 01 września 2017 roku  struktura naszej  gminnej oświaty wygląda następująco: 

1. Publiczna Szkoła Podstawowa im. Batalionu Spadochronowego I Armii Wojska Polskiego                  

w Lubaszu – struktura klas I-VIII.

2. Publiczna Szkoła  Podstawowa  im. Marii Dąbrowskiej w Miłkowie – struktura klas I-VIII.

3. Publiczna Szkoła Podstawowa im. Płk. Franciszka Bartoszka w Jędrzejewie – struktura klas I-III.

4. Publiczna Szkoła Podstawowa w Kruczu  – struktura klas I-III.

5. Przedszkole „Bajka” w Lubaszu.

Przedszkole „Bajka” w Lubaszu

Do  Przedszkola  „Bajka”  w  Lubaszu  uczęszcza  obecnie  łącznie  317  dzieci.  Z  powyższej  grupy

w  Lubaszu   mamy  176  dzieci,  natomiast  pozostałe  dzieci   uczęszczają  do   n/w   oddziałów

zamiejscowych i tak:
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Dębe (9 godzin)  -17 dzieci;

Kamionka (8 godzin) - 23 dzieci;

Krucz (8 godzin) - 23 dzieci;

Miłkowo (9 godzin) - 25 dzieci;

Prusinowo (8 godzin) - 16 dzieci;

Jędrzejewo (8 godzin) (6 –latki)- 14 dzieci;

Stajkowo (9 godzin) - 23 dzieci.

Od września 2017 roku został wydłużony czas pracy przedszkola w Kruczu i  Stajkowie, natomiast

w Jędrzejewie utworzono nowy 8 godzinny oddział. 

Obecnie  przedszkole przygotowuje: 

272 – obiadów,

174 – śniadań,

205 – podwieczorków.

Szkoły Podstawowe obecna liczba uczniów    

Szkoła Podstawowa w Lubaszu - 573 uczniów,  w tym 141 uczniów oddziałów gimnazjalnych;

Szkoła Podstawowa w Miłkowie - 100 uczniów;

Szkoła Podstawowa w Kruczu -17 uczniów;

Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie - 27 uczniów.

Łącznie w naszych szkołach podstawowych kształci się  obecne 717 uczniów.

Publiczna Szkoła Podstawowa w Lubaszu

Szkoła wyposażona jest w stołówkę szkolną z której korzysta 266 uczniów. Obiady dostarczane są 

również  do innych jednostek oświatowych na terenie gminy Lubasz:

Szkoła Podstawowa w Lubaszu - 199 uczniów;

Szkoła Podstawowa w Miłkowie - 43 uczniów;

Szkoła Podstawowa w Kruczu - 11 uczniów;

Szkoła Podstawowa w Jędrzejewie - 13 uczniów

Realizowane projekty:

30



Odnowa edukacji w gminie Lubasz - program rozwoju kompetencji kluczowych uczniów i uczennic

w Gminie Lubasz 

Łączna wartość projektu: 421 616,76 zł

wartość dofinansowania: 400 535,92 zł

Źródło dofinansowania: WIELKOPOLSKI REGIONALNY PROGRAM OPERACYJNY NA LATA 2014–2020.

Okres realizacji: wrzesień 2017 r. czerwiec 2019 r.

Uczestnicy projektu: uczniowie i uczennice Publicznych Szkół Podstawowych w Lubaszu i Miłkowie. 

Zakres projektu:

-  zajęcia  pozalekcyjne  wyrównawcze  oraz  rozwojowe  dla  uczniów  zdolnych  z:  j.  angielskiego,

j. niemieckiego, matematyki, przyrody, biologii, chemii, fizyki, geografii.

-  zajęcia  specjalistyczne:  integracja  sensoryczna,  logopedia,  socjoterapia,  rehabilitacja  ruchowa,

biofeedback, terapia psychologiczna, zajęcia korekcyjno – kompensacyjne.

-  studia  podyplomowe  dla  nauczycieli:  Integracja  sensoryczna  (2  osoby),  terapia  pedagogiczna

(5 osób), Edukacja i rehabilitacja osób z niepełnosprawnością intelektualną i autyzmem (2 osoby)

- kurs biofeedback: 3 osoby,

- warsztaty dla nauczycieli: pedagogika planu daltońskiego (75 nauczycieli),metody eksperymentalne

(12 nauczycieli),

- zakup pomocy szkolnych na kwotę: 72 643,41 zł

Projekt „Zapraszamy do BAJKI”

- utworzenie 25 nowych miejsc przedszkolnych ( w tym 2 dzieci z niepełnosprawnością

- zakup pomocy szkolnych

- dodatkowe zajęcia rozwojowe

- wartość zadania 266 125,00 zł

- wartość dofinansowania 226 206,25 zł

Zrealizowane w 2017 roku zadania inwestycyjne w oświacie

- utwardzenie  chodnika  na terenie PSP Lubasz dla dzieci (kostka brukowa),

- modernizacja kotłowni PSP Lubasz – budynek nr IV ul. Podgórna – kotłownia gazowa,
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- wymiana okien w budynku nr II przy ul. Szkolnej,

-  prace  remontowo  –  adaptacyjne  w  PSP  Miłkowo  (dostosowanie  szkoły  do  nowej  struktury  –

czytelnia, remont klas),

- prace modernizacyjne w PSP Jędrzejewie –zaadaptowanie jednej z klas na salkę do ćwiczeń oraz

remont pomieszczenia kuchennego.

WYDARZENIA KULTURALNE

1. HEJ KOLĘDA, KOLĘDA

2. KONCERT LEON VOCI - DZIEŃ KOBIET

3.NOWA OFERTA KULTURALNA GOK – KABARET KAŁMASZ

4. THE JOUNG AMERICAN W LUBASZU

5. DNI LUBASZA

6.DOŻYNKI

7.INAUGURACJA ROKU KULTURALNEGO

WYDARZENIA SPORTOWE

1.LUBASZ FREESTYLE NIGHT

2.TRIATHLON LUBASZ 2017

3.SPACER PO ZDROWIE NORDIC WALKING

4.II LUBASKI CROSS SZLAKIEM BURSZTYNOWYM

5.TURNIEJ CZARUŚ CUP

6.TURNIEJ WSI

INWESTYCJE 2017

1.MONTAŻ OŚWIETLENIA ULICZNEGO– 847 393,81ZŁ

2.BUDOWA DROGI GMINNEJ ANTONIEWO – KRUCZ – 2 848 381,33ZŁ 

 Została  wykonana  droga  o  nawierzchni  bitumicznej  o  długości  2,835  km.  Łączne  wydatki

inwestycyjne  poniesione  w  2017  r.  na  budowę  drogi  to  suma  2.848.381,33  zł  bruWo.  Kwota

dofinansowania ze środków unijnych z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich  na lata 2014-2020 to

suma 1.795.139,00 zł.

3. Budowa drogi Sokołowo – Kamionka - W 2017 r. został wykonany II etap związany z budową drogi

Sokołowo-Kamionka. Inwestycję realizował powiat czarnkowsko – trzcianecki. Wartość wykonanego
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odcinka drogi to 999.999,00 zł bruWo, z czego dofinansowanie z budżetu Gminy Lubasz przekazane

dla powiatu czarnkowsko – trzcianeckiego stanowiła kwota 363.725,00 zł.

4. ROZBUDOWA PRZEDSZKOLA BAJKA W LUBASZU ORAZ TERMOMODERNICZACJA STAREJ  CZĘŚCI

BUDYNKU- 1 462 583,95 ZŁ

- Koszty poniesione w 2017 r. na rozbudowę przedszkola Bajka to kwota 1.286.997,24 zł bruWo, z

czego dofinansowanie ze środków unijnych z WRPO wynosi 964.652,00 zł.

W nowym skrzydle przedszkola znajdą się cztery pełnowymiarowe sale edukacyjne, w tym  m. in.

sala do ćwiczeń gimnastycznych i rehabilitacyjnych. Powierzchnia dobudowanej części to 489,27 m˛.

Została także wykonana nowa elewacja budynku.

5. UTWARDZENIE PLACÓW W LUBASZU- 615 110,45ZŁ

6.  MODERNIZACJA  ORAZ  PRZEBUDOWY  CHODNIKÓW  W  LUBASZU  (ul.  Podgórna,  ul.  Wiejska)

– 167 518,23 ZŁ(dodatkowo dofinsowaliśmy chodniki na ul. Chrobrego i Szamotulskiej,przy drogach

wojewódzkich i sołectwo Dębe sukcesywnie realizuje przebudowę chodnika na ul. Starowiejskiej) 

BUDŻET 2017DOCHODY WYKONANE: 33 412 336,49

WYDATKI WYKONANE:                           38 780 296,93  

W TYM WYDATKI INWESTYCYJNE           7 514 980,96

REALIZOWANE INWESTYCJE W 2018

Budowa  oczyszczalni  ścieków  w  Stajkowie  -  zostanie  oddana  do  eksploatacji  nowoczesna

oczyszczalnia ścieków o średniej przepustowości 800 m3 ścieków na dobę i maksymalnej 1.040 m3

na dobę. Zostaną wykonane dwa wielofunkcyjnych reaktory do oczyszczania ścieków CF-SBR ze stali

duplex. (Wójt zaznaczył, że była kontrola SANEPIDU bo któryś z mieszkańców doniósł, że niby ścieki

są  wypuszczane  bezpośrednio  do  Gulczanki  co  się  nie  potwierdziło)   Gruntownej  modernizacji

poddany  zostanie  budynek  socjalny.  Wartość  inwestycji  po  przetargu  –  10.450.000,00  zł  neWo,

12.853.500,00 zł bruWo.

Dofinansowanie ze środków unijnych z Wielkopolskiego Regionalnego Programu Operacyjnego na

lata 2014-2020 to kwota 3.599.698,72 zł. 

Wójt  przypomniał,  że  był  to  jedyny znany program z  którego można było pozyskać środki  na tą

inwestycję.  Przypomniał  również,  że  mogliśmy  otrzymać  62%,  ale  że  gmina  jest  w  połowie
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aglomeracji  wartość  jest  zmniejszona.  Dodał,  że  na  ponad  30  wniosków   dofinansowanie

otrzymaliśmy i  projekt znalazł się na 11 miejscu.   

„Modernizacja i adaptacja oraz wyposażanie budynków szkolnych w Gminie Lubasz”

Zakres operacji:

- Rozbudowa budynku gospodarczego ze zmianą funkcji,

- Wyposażenie sali polisensorycznej,

- Wyposażenie sali rehabilitacyjnej,

- Wyposażenie sali do zajęć indywidualnych,

- Prace budowlano - montażowe w SP w Lubaszu,

- Prace budowlano - montażowe w Gimnazjum,

- Wyposażenie pracowni komputerowych i inne,

- Wyposażenie pracowni matematyczno – przyrodniczych,

- Wyposażenie pracowni językowych.

Wójt zaznaczył, że na tych inwestycjach oświatowych nie możemy się obyć bez kontroli – wcześniej

odnośnie zamówień publicznych teraz następne, które zakończyły się bez uwag. 

Projekt „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażanie budynków szkolnych w Gminie Lubasz” - Łączna

wartość projektu: 1 216 501,13 zł (wg umowy)

Wartość dofinansowania: 1 034 025,96 zł

Źródło dofinansowania: WIELKOPOLSKI REGIONALNY PROGRAM OPERACYJNY NA LATA 2014–2020

Czas realizacji: marzec 2017 r. - czerwiec 2018 r.

WSPÓŁFINANSOWANIE BUDOWY 3 ETAPU DROGI SOKOŁOWO – KAMIONKA -  453 500 zł – dotacja

dla Powiatu Czarnkowsko-Trzcianeckiego 

W LATACH 2015-2018 SAMORZĄD GMINY LUBASZ POZYSKAŁ 8 312 988,10 ZŁ DOFINANSOWANIA ZE

ŚRODKÓW UNIJNYCH I KRAJOWYCH
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Utworzony został Zespół konsultacyjno – doradczy ds. rolnictwa, leśnictwa i ochrony środowiska

w dniu  19  października  2017.  Jego Przewodniczącym został   p.  Józef  Cichorek (dzięki  zespołowi

podjęto  się  nasadzeń  drzew  lipowych  na  ul.  Pod  lipami  w  Lubaszu,  wykład  dla  pszczelarzy

zorganizowany w UG Lubasz)

W  Lubaszu  działa  Szkółka  Wędkarska  przy  Lubaskim  Kole  Wędkarskim  Polskiego  Związku

Wędkarskiego. W czerwcu 2017r zapisanych  było 15 osób, czynnie biorących udział 9 osób

Przychodnia  Lekarska  w  Lubaszu  -  do  30  czerwca  2017  funkcjonowała  przychodnia  p.  Ewy

Masiakowskiej, a od 1 września 2017 rozpoczęła działalność przychodnia WEN-VITA (przypomniał o

perturbacjach związanych ze zmiana podmiotu obsługującego naszych mieszkańców) 

ZMIANY PERSONALNE

29 sierpnia 2017 – odejście wieloletniej Skarbnik p. Elżbiety Ratajczak

30 sierpnia 2017 – nowa Skarbnik p. Renata Fąferek(skarbnik to organ na który ma wpływ Rada

gminy) 

Z dniem 10 lipca 2017 nowym Prezesem GZK został p. Krzysztof Tomczyk

Od  1  sierpnia  2017  obsługę  prawną  w  UG  sprawują  p.  Aleksandra  Jaroszewicz  i  Radosław

Łotyszonek, którzy są do dyspozycji dla mieszkańców w każdy poniedziałek od 15 do 18

Wójt  wszystkim  podziękował  za  współprace,  zrozumienie  i  zaangażowanie  oraz  obywatelska

postawę.  Podziękował  Radzie  Gminy i  stwierdził,  że  w  2017 r.  odbyło się  10  sesji  Rady Gminy

podczas których podjęto około 120 uchwał  -  oddano łącznie 1472 głosy, w tym:

- za 1450 (98,50%)

- przeciw 7 (0,48%)

- wstrzymujących się 15 (1,02%)

Wójt podziękował za wysłuchanie prezentacji  po czym poprosił osoby, które w szczególny sposób

uhonorował 

W  pierwszej  kolejności  podziękował  wręczając  bukiet  kwiatów  Pani  Elżbiecie  Ratajczak  –  byłej

Skarbnik Gminy, która pomimo  odejścia na emeryturę zawsze jest gotowa do pomocy.   

Następnie poprosił młodych sportowców (Julian Głowacki, Antoni Dudziak, Stanisław Słodowy, Jakub

Duda, Cyprian Kawa, Adrian Wernicki, Kacper Prokopiuk, Filip Piątek, Maksymilian Kierstan, Cezary

Ozorkiewicz,  Antoni Sosnkowski, Kacper Oelke) którzy zajęli  I  miejsce w halowych mistrzostwach

powiatu (klasy IV-VI) V miejsce rejonu pilskiego w halowej piłce nożnej;  I miejsce w powiatowym
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turnieju z podwórka na stadion;  I miejsce w mistrzostwach OZN i wiele innych. Wójt podziękował

rodzicom oraz  trenerowi  Dorianowi  Jaroszowi.  Wójt  z  Wiceprzewodniczącym dziękując   wręczył

sportowcom getry, a trenerowi dyplom i symboliczną różę. 

Dyplomy  i  róże  otrzymali  członkowie  MRG  ( Aleksandra  Konieczka;   Gabriela  Ewert;  Norbert

Borkowski; Maciej Pawlak; Jakub Kaźmierczak;  Mateusz Klause)oraz ich opiekunka Pani Małgorzata

Kabacińska 

Kolejna grupa to sportowcy - SPORTOWCY  - Waldemar Sówka;   Angelika Nowak; Maciej Wernicki;

Kalina Żaczek 

oraz   Beata  Izydor  -  Kułaga;  Jacek  Michalak;   Maciej  Małecki;   Daniel  Opas;  Marek  Koplin;

Przemysław Klimasek; Łukasz Jessa; Karol Roszczyk;   Bartosz Szymanowicz; Marek Kozera; Maciej

Małecki) 

Wśród  społeczników  Wójt  wyróżnił:  Monikę  Mądrawską;  Magdalenę  Janc  –  Węglewską;  Lilianę

Helwich;   Zygfryda  Kozerę;   Renatę  Małecką;   Czesławę  i  Arkadiusza  Jęśko;  Benedykta

Koriakowskiego;  Katarzynę  Dykow;   Grażynę  Kurzawską;  Małgorzatę  Jastrzębską;  Joannę  Mania;

Stanisława Zalewskiego;  Alberta Tabakę

oraz  Łukasza  Graja;  Marcina  Kosickiego;  Edytę  Janicką;  Małgorzatę  Pawlak;  Ewę   Stachowiak;

Krzysztofa  Wizę-  Stajkowo;  Krzysztofa  Wizę  (Lubasz,  obecnie  Czarnków);   Andrzeja  Nowaka

i Stanisława Hermana.  

Zebrani podziękowali i pogratulowali zebranym gromkimi brawami.

Krzysztof Wiza zabierając głos powiedział, że jest alkoholikiem. Dziś jest szczególny dzień bo to mija

16 lat  jak wyjechał na terapię i  rozpoczął nowe,  trzeźwe życie.  Rozpoczął wtedy walkę nie  tylko

o siebie, ale także o rodzinę, którą stracił bo żona z córką od niego odeszła z związku z tym, że pił.

Zaznaczył, że  jest  obecnie dumny bo odzyskał  nie  tylko życie, ale także szacunek do siebie  i  od

innych. Otrzymał nagrodę bo odzyskał rodzinę, a córka niedługo będzie broniła magistra. To właśnie

nagroda za dni trzeźwości. Następnie zaprosił wszystkich tych którzy mają problem alkoholowy na

mi`ng w każdy czwartek. Zaznaczył, że każdy 3 czwartek jest otwarty i może przyjść każdy. 

PRZERWA  14:10 – 14:25

Po przerwie Wiceprzewodniczący wznowił obrady i przystąpił do następnego punktu obrad. 

Ad. 6   Przedstawienie sprawozdania z wykonania budżetu gminy za 2017 rok   

i podjęcie uchwały w sprawie udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Lubasz 
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W  pierwszej  kolejności  głos  zabrała  Skarbnik  Gminy   Renata  Fąferek,  która  powiedziała,  że  na

podstawie  art.  267  ustawy  o  finansach  publicznych  Wójt  Gminy  Lubasz  wydał  zarządzenie  nr

18.2018  z  dnia  29  marca  2018  roku  w  sprawie  przyjęcia  sprawozdania  rocznego  z  wykonania

budżetu  gminy  za  2017  rok.   Zarządzenie  to,  w  terminie  do  dnia  31  marca  br.  wraz  z  całym

materiałem  opisowym  przekazane  zostało  Radzie  Gminy  Lubasz  oraz  regionalnej  Izbie

Obrachunkowej w Poznaniu Zespół w Pile. 26 kwietnia br. otrzymano uchwałę Składu Orzekającego

Regionalnej Izby Obrachunkowej tj. opinię o sprawozdaniu  z wykonania budżetu za 2017 rok. Opinia

ta  jest  w  pełni  pozytywna.(Radni  tą  opinię  otrzymali)  Następnie   materiał  sprawozdawczy

rozpatrywany był przez Komisję Rewizyjną, która w dniu 18 maja br. podjęła uchwałę w sprawie

wyrażenia opinii o wykonaniu budżetu za 2017 rok oraz wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi

Gminy. Uchwała ta została przesłana do regionalnej Izby Obrachunkowej, która w dniu 28 maja br.

wydała  opinię  w sprawie  wniosku  Komisji  Rewizyjnej  uznając,  że  jest  on należycie  uzasadniony

(zgodnie z przepisami prawa) 

Uchwałę  w  sprawie  absolutorium  Rada  Gminy  podejmuje  nie  później  jak  do  30  czerwca  roku

następnego po roku budżetowym. Mówi o tym art.271 ustawy o finansacgh publicznych. 

Absolutorium udzielane jest po zapoznaniu się z:

1. sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy

2. sprawozdaniem  finansowym  (bilans  z  wykonania  budżetu  gminy,  bilans  jednostek

budżetowych, rachunek zysków i strat oraz zestawienie zmian w funduszu jednostek)

3. informacją o stanie mienia

4. opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej 

5. stanowiskiem Komisji Rewizyjnej 

Wszystkie  te  wymienione  dokumenty  zostały  przedstawione  Radzie  Gminy,  dlatego  nie  ma

formalnych przeszkód do podjęcia uchwały absolutoryjnej. 

Następnie Skarbnik Gminy przedstawiła budżet 2017 roku

                                           Plan                             Wykonanie                         % wykonania

Dochody                        33.678.579,63              33.412.336,49                         99,21

Wydatki                         39.488.552,03              38.780.296,93                          98,21

Deficyt  budżetu            -5.809.972,40               - 5.367.960,44

Do wykorzystania pozostają tzw. wolne środki tj. 442.011,96 – 0,18    =    442.011,78
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Przychody                          Plan                             Wykonanie       

 Kredyty                          3.922.500,00                3.922.500,00

Pożyczki                          1.988.139,00                1.988.139,00

Wolne środki                     314.800,40                   314.800,40    

z rozliczeń

bilansowych za 2016r

----------------------------------------------------------------------------------------------------------

Łącznie                             6.225.493,40                6.225.439,40 

Skarbnik  zaznaczyła,  że   pierwotnie  przychody  zaplanowano  na  poziomie  7.961.798  zł.  Kredyty

planowano na:

• uregulowanie, rozbudowę systemów wodno – ściekowych 

• drogę Antoniewo – Krucz

• modernizacje i adaptację budynków oświatowych

Gmina kredyty i pożyczki przeznaczyła na:

• 68.000 zł z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu

na udział własny  - budowa kanalizacji w ul. Kolejowej „Uregulowanie gospodarki wodno –

ściekowej w Gminie Lubasz”  

• 1.040.000 z Banku Spółdzielczego w Lubaszu na udział własny – budowa drogi Antoniewo –

Krucz

• 286.000 z Banku Spółdzielczego w Lubaszu na udział własny – rozbudowa Przedszkola BAJKA 

• 2.528.500  z Banku Spółdzielczego w Lubaszu na udział własny – na inwestycje gminne tj.

➢ budowa chodnika ul. Wiejska,

➢ przebudowa dróg,

➢ budowa separatorów,

➢ wiaty przystankowe,

➢ utwardzenie placów,

➢ wykonanie kotłowni gazowej,

➢ budowa oświetlenia drogowego, 

➢ termomodernizacja Przedszkola BAJKA,
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➢ gazyfikacja III etap,

➢ wykonanie parkingu w Prusinowie,

➢ opracowanie infrastruktury sportowej w gminie,

➢ rozbudowa ośrodka kultury, 

➢ spłata rat kredytów i pożyczek.

Rozchody (tj. spłata rat kredytów i pożyczek ) w 2017 roku zaplanowano i wykonano na poziomie

415.467,00 zł. 

Spłaty rat pożyczek i kredytów umniejszyły się o odpis pozostałego po całkowitej spłacie, zgodnie

z  umową  nr  23003-2901  z  Bankiem  DnB  Warszawa.  Jest  to  dodatnia  różnica  w  wysokości

37.248,35zł powstała na skutek spłaty rat wg kursu euro. Kredyt zaciągnięto w 2003 roku w BISE

Warszawa w wysokości 290.000 euro na okres 14 lat, na budowę części dydaktycznej gimnazjum

w Lubaszu. (Kwota wypłaconego kredytu nie może przekroczyć 1.047.000 zł)

Łączna spłata kredytów i pożyczek wyniosła 757.063,51 zł, w tym raty 415.467 zł + 341.596,51 zł

odsetki, co stanowi 2,26% dochodów wykonanych w 2017 roku 

Dopuszczalny  wskaźnik,  określony w art.  243 ustawy o finansach publicznych wyniósł  6,31% co

oznacza, że spełniony został warunek wynikający z wymienionych przepisów. 

Stan zadłużenia na 01 stycznia 2017 roku wynosił                              11.388.057,63 zł

Spłaty rat kredytów i pożyczek                                                                   - 415.467,00 zł

zaciągnięte kredyty i pożyczki                                                                   5.910.639,00 zł

umniejszenie spłat (DnB Warszawa)                                                         -    37.248,35 zł 

                                                                 ------------------------------------------------------------------

Stan zadłużenia na 31 grudnia 2017 roku                                             16.845.981,28 zł  co stanowi

50,42% dochodów wykonanych w 2017 roku

Skarbnik zaznaczyła, że zadłużenie na 31 grudnia 2016 roku wynosiło 11.388.057,63 zł i stanowiło

38,02% dochodów wykonanych w 2016 roku. 

                                                                        Plan                             Wykonanie                           % wykonania

Dochody bieżące                                 32.560.551,94            32.294.029,38                            99,18

Dochody majątkowe                             1.118.027,11               1.118.307,11                          100,02

Razem                                                   33.678.579,63             33.412.336,49                           

Na dochody majątkowe składa się:
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1) sprzedaż sieci gazowej Polskiej Spółce Gazownictwa w Poznaniu                                  192.207,50 zł

      II etap (wykonanie z 2016r, wpłata styczeń 2017 roku)

2) sprzedaż ratalna mieszkań i  nieruchomości                                                                           9.096,73 zł

3) sprzedaż działki w Kamionce                                                                                                   14.645,00 zł

4) sprzedaż złomu i piasku                                                                                                             9.970,89 zł

5) zwrot wydatków inwestycyjnych – Fundusz Sołecki z 2016r.                                             37.819,00 zł

6) dotacje majątkowe, unijne (ul. Kolejowa, Przedszkole BAJKA)           72.991,30zł  +    771.576,69 zł

7) pomoc finansowa Powiatu na budowę drogi Antoniewo – Krucz                                     10.000,00 zł

Struktura % dochodów wykonanych w porównaniu do 2016 roku

                                              2017 rok                     2016 rok

-dochody własne                  31,84%                      34,20%                      

-subwencje ogólne               32,18%                      35,10%                       

-dotacje celowe                    32,01%                       30,38%

-dotacje na projekty               3,51%                           - 

 unijne 

-środki ze źródeł                     0,46%                         0, 32%   (PIT 2016-4.294.485; 2017-4.783.007)

 pozabudżetowych        

W dochodach własnych, pomimo że nastąpił wzrost do 2016 roku udział we wpływach z podatku od

osób fizycznych tzw. PIT oraz wzrost dochodów realizowanych przez Urząd Skarbowy na rzecz gminy,

oraz  wzrost  z  tytułu  podatków  i  opłat  lokalnych  to  ogólnie  do  2016  roku  nastąpił  %  spadek

dochodów własnych. Niski % wykonania dochodów odnotowano we wpływach z karty podatkowej

72,38%(plan – 4.000 zł, a wpływ – 2.895 zł ) oraz we wpływach z korzystania z mienia z mienia

komunalnego-  80,29%  zakładanego  planu,  gdzie  największa  zaległość  odnotowano  z  tytułu

dzierżawy  urządzeń wodno  -kanalizacyjnych (285 tys.)  Gminny Zakład  Komunalny oraz  dzierżaw

gruntów i czynny. 

W celu ich pozyskania wdrożono postępowania, a ze spółką GZK podpisano porozumienie, ugodę

rozkładającą zaległość na lata 2018-2020

Subwencje  ogólne  2017 roku w stosunku do roku 2016 wzrosły  o  kwotę  236.991 zł.  Jednak w

strukturze dochodów wykonanych ich udział  ich % udział spadł. 
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Dotacje celowe wykonano w 2017 roku na poziomie 10.696.260,82 zł co oznacza, że w stosunku do

2016 roku wzrosły  o kwotę  1.595.767,35 zł,(9.100.493,47 zł.  Wzrósł  też  udział % w strukturze

dochodów. Ponad 1,4mln zł zwiększyła się  dotacja na program rządowy 500+, a to dlatego, że na

2016 rok program nie obejmował całego roku ( wszedł w życie 01 kwietnia 2016r) 

W 2017 roku otrzymano następujące dotacje na programy unijne:

1) inwestycje

- uregulowanie gospodarki wodno – ściekowej – ul. Kolejowa w Lubaszu – 72.991,30 zł

- rozbudowa przedszkola BAJKA – 771.576,69 zł

2) programy bieżące

- Zapraszamy do BAJKI                                                                       –                                       96.567,38 zł

- Odnowa edukacji w Gminie Lubasz                                               -                                      135.736,25 zł

- Cyfrowe samorządy atutem Wielkopolski                                     –                                        2.029,76 zł

- Poprawa dostępu do usług społecznych                                       -                                        93.538,90 zł 

                                                                                                                                     Razem 1.172.440,28 zł

W 2017 roku ze źródeł pozabudżetowych pozyskano kwotę w wysokości 154.912,45 zł. Należą do

nich:

- darowizny na festyny, dożynki, wigilie dla samotnych    - 13.200 zł

- odszkodowania ubezpieczeniowe (sołectwo Kamionka, Sławno, przedszkole, przychodnia

pomnik Sokołowo                                                                                                             – 11.193,67 zł

- kary za nieterminowe i nienależyte wykonanie umowy przy inwestycjach        - 126.127,36 zł

- partycypacja w kosztach remontu budynku komunalnego – 275,42 zł

Pomimo dobrego ogólnego  wskaźnika  wykonania dochodów wystąpiły  zaległości,  które  wyniosły

1.730.710,66 zł co stanowi 5,18% wykonanych dochodów w 2017 roku. Ponad 44% zaległości (770

tys.) to zaległości z tytułu zaliczek alimentacyjnych funduszu alimentacyjnego, zaległości dotyczące

opłaty śmieciowej(105.599,52 zł)  opłata za dzierżawę urządzeń wodno – kanalizacyjnych (285 tys)

oraz podatek od nieruchomości osób prawnych (409.311,60 zł), w tym firmy Quidel (397 tys), która

zaprzestała regulowania należności od  2012 roku.  Mimo toczących się postępowań egzekucyjnych

i licytacji nieruchomości (11 działek zostało sprzedanych) gmina nie uzyskała z tego tytułu żadnego

wpływu bowiem w stosunku do dłużnika prowadzone były inne postępowania i nastąpił obowiązek

ich zaspokojenia. Na pozostałe zaległości podatkowe na bieżąco wystawiane są tytuły wykonawcze,
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część zaległości objęta jest wpisem hipotecznym. Ogólnie do 2016 roku zaległości wzrosły z 4,68%

wykonanych dochodów do 5,18%

Zwolnienia  z  podatku  od  nieruchomości  osób  prawnych  na  podstawie  uchwały  Rady  Gminy

dotyczyły:

- nieruchomości wodno – kanalizacyjnych

- ochrony przeciwpożarowej

- bezpieczeństwa publicznego

- sportu

Skutki obniżenia górnych stawek podatku:

1) podatek od nieruchomości 579.456,03 zł

2) podatek rolny 64.834,45 zł

3) podatek od środków transportowych – 56.269,22 zł

Skutki umorzeń zaległości podatkowych – wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy

Ordynacja podatkowa

1) podatek od nieruchomości osób fizycznych – 887,00 zł

2) podatek rolny od osób fizycznych – 50 zł

3) podatek od środków transportowych 1.800 zł

4) odsetki os. fiz. - 10 zł

W  dniu  30  kwietnia  br.  Wójt  Gminy  Lubasz  zarządzeniem  nr  31.2018  podał  do  publicznej

wiadomości informację dotycząca udzielenia pomocy publicznej. 

WYDATKI – ogólne wykonanie 98,21%

                                       Plan                                                        Wykonanie                                  %

BIEŻĄCE                   31.952.319,34                                       31.265.315,97                            97,85

MAJĄTKOWE             7.536.232,69                                         7.514.980,96                            72,00

                               = 39.488.552,03                                       38.780.296,93

Wskaźnik  realizacji  wydatków zaniża  wartość planu ustalonego nie  tylko na  pokrycie faktycznych

wydatków, lecz również na zobowiązania niewymagane, płatne już w następnym roku. 
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Wydatki bieżące w ogólnej strukturze wynoszą 80,62% (wyk.- 31.265.315,97 plan-  38.780.269,93),

a wydatki majątkowe  19,38%.Udział wydatków majątkowych w stosunku do roku 2016 zwiększył się,

gdyż wynosił 6,29%,  natomiast wydatków bieżących znacznie zmalał – 2016r. – 93,71% à 80,62%

W skład wydatków bieżących wchodzą:

- zadania własne     -     21.501.972,58

- zadania zlecone    -        9.763.343,39

Razem                             31.265.315,97

W zadaniach własnych kwotę 251.822,90 stanowi fundusz sołecki(w tym 140.335,96 to inwestycje)

oraz środki do dyspozycji sołectw RS,  które wynoszą 47.550,74 zł. 

Z wydatków bieżących przekazano dotacje z budżetu na łączną kwotę 1.817.626,85 zł. (zał. tabela

11)

Dotacje te dzielą się na:

1.  Dotacje dla jednostek sektora finansów publicznych do których zaliczamy 

• dotację dla województwa Wielkopolskiego – remont chodników – 60.000 zł.

•  dotację dla niepublicznych przedszkoli - – 103.249,26 zł(Leśny Skrzaty, Przystań , Elfów, oraz

dla przedszkola we Wronkach 12+2 = średnio uczęszcza 14 dzieci, dotacja ta rozliczona jest zgodnie z

zapisami  ustawy  o  systemie  oświaty  w  wysokości  nie  mniejszej  niż  75%  wydatków  bieżących

ponoszonych na jednego ucznia w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę)

• dotacja dla Powiatu na prowadzenie Warsztatów Terapii Zajęciowej Gębice – 4.265,58 zł

• dotacja do Izby Wytrzeźwień Piła – 5.136,00 zł

• dotacja dla Powiatu – na likwidację wyrobów zawierających azbest – 2.158,01 zł

• dotacja dla GOK – 843.988 zł

• dotacja dla biblioteki – 210.000 zł

2. Dotacje dla jednostek spoza sektora finansów publicznych = 588.830,00 

• dotacje  do  spółek  wodnych (na  utrzymanie  rowów w Antoniewie,  Prusinowie  i  Miłkowie)  –

10.000 zł.
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• dotacje  dla  OSP  (na  zakup  sprzętu  i  wyposażenia  –  Krucz,  Lubasz,  Sokołowo,  Jędrzejewo,

Stajkowo) – 74.818,50 zł

• dotacje dla Edukacji Lubasz – 379.706,80 zł

• dotacje do przydomowych oczyszczalni (3 osoby) – 4.304,70 zł

• dotacje kościół (konserwacja ołtarza bocznego pw. Ukrzyżowania) – 15.000 zł

• Klub Radwan – 90.000 zł

• dotacje  dla  uczniowskiego  Klubu  Sportowego  Mini-Max  (zakup  sprzętu,  nagród,  organizację

obozu, transport na wyjazdy turniejowe) – 15.000 zł

Finansowanie jednostek budżetowych:

1.  Oświata  –  11.149.480,85  zł  (szkoły,  przedszkola,  gimnazjum,  stołówka,  świetlica,  dowozy,

dokształcenie, GZOSiP, stypendia, podręczniki, elektryczne tablice)

dotacje                                   804.894,50(aktywne tablice, stympedia) 

subwencje oświatowe      7.709.063,00

Razem                                 8.513.957,50

Skarbnik  zaznaczyła,  że  z  budżetu  gminy  dołożono  w  2017  roku  2.635.523,35  zł  (w  2016r.  -

2.195.990zł)

2. Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Lubaszu w 2017 roku wydatkował następujące środki:

- na zadania własne     1.162.979,78     (w tym dotacje własne 361.843,77)

- na zadania zlecone    9.107.700,79

- łącznie                       10.270.680,57

Z budżetu gminy przeznaczono na GOPS 797.390,05   (2016r. 721.463) 

Pozostałe wydatki bieżące to wydatki Urzędu Gminy – 9.845.154,55 (finansując zadania z zakresu

administracji publicznej, dróg gminnych, rolnictwa, gospodarki komunalnej i mieszkaniowej ochrony

przeciw pożarowej, ochrony zdrowia, gospodarki komunalnej, kultury i kultury fizycznej)

Wydatki  majatkowe  były  szeroko  omawiane  przez  Wójta  Gminy  w  przedstawionej  przez

niegoprezentacji przed przerwą. Tabela nr 4 obrazuje ich wykonanie – jest to kwota  7.514.980,96 zł
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(99,72%  jeśli  chodzi  o  plan)   W  ogólnej  strukturze  wykonanych  wydatków  jak  już  wcześniej

wspomniałam stanowią 19,38% a było w 2016r.  – 6,29%. Nastąpił  – do 2016r. – znaczny wzrost

nakładów na inwestycje.

Struktura finansowanie tych zadań:

- środki własne                                                                                                    749.773,97 zł         9,98%

- kredyty i pozyczki                                                                                          5.910.639,00 zł       78,65%

- dofinansowanie z innych źródeł (unijne)                                                      854.567,99 zł       11,37% 

W 2016r. – wydatki majątkowe wynosiły 1.893.897.87 zł

- środki własne - 1.578.987,87 – 83,37%

- kredyty             =   300.000,00 – 15,84%

- dofinansowania =  15.000,00 – 0,79%

     parking Mila 

Do materiału sprawozdawczego wykonania budżetu dołączone jest również sprawozdanie roczne

z  działalności  instytucji  i  kultury  za rok  2017,  które  zawiera  rozliczenie  kosztów sfinansowanych

dotacją z budżetu gminy i pozyskanymi wpływami własnymi.

Łączne przychody        -             843.988,00 – dotacja z budżetu Gminy

                  -              247.818,96 – przychody własne GOK głównie z turystyki  i wypoczynku

                  Razem 1.091.806,96

Biblioteka  otrzymała  dotacje  z  budżetu gminy   w wysokości  210.000  zł  +  9.813 zł  to  dotacja  z

Biblioteki Narodowej na zakup nowości wydawniczych

W materiale  sprawozdawczym znajduje sie także informacja o stanie mienia komunalnego 2017r.  

Znajdują się zasadnicze dane o aktywach gminy

• Grunty o łącznej powierzchni 404.82,58 ha i wartości księgowej 5.116,154 zł. (przedstawiony

jest  podział  na  rolne,  lasy,  rekreacyjne,  budowlane.  Przedstawione  są  również  w  tej

informacji  zmiany nie  tylko w zakresie gospodarki  gruntami,  sprzedaż,  kupno,  zamiana –

podział,  nieodpłatne  nabycie,  ale  również  gospodarowanie  środkami  trwałymi  a  więc
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zwiększenie  wartości  środków  trwałych  na  skutek  przyjęcia  ich  na  stan  w  wyniku

prowadzonych  inwestycji,  nieodpłatne  przekazanie  czy  zmniejszenie  na  skutek  sprzedaży,

likwidacji.)

• Nastąpiło  zwiększenie  powierzchni  gruntów  w stosunku  do 2016r.  o  0.12,26 ha  i  wzrost

wartości o 38.246,96 zł

• Łączna  wartość  środków  trwałych  na  dzień  31.12.2017  r.  (budynki  budowlane,  środki

transportu, urządzenia techniczne) wynosi – 56.604.966,14 zł (do 2016 wzrosła o ponad 6

mln. zł) głównie o zrealizowane inwestycje

• Dochody z tytułu sprzedaży i bieżącego korzystania z mienia – 1.334.543,21 zł.

• Udział gminy w spółce GZK – 4.292.000,00 zł  (co stanowi 85.840 x 50 zł)

Następnie głos zabrał Przewodniczący  Komisji  Rewizyjnej  jacek michalak,który stwierdził,   że   na

swoim  posiedzeniu  w  dniach  09  kwietnia  i  08  maja   i  18  maja  br.  rozpatrzyła  sprawozdanie

finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2017r. wraz z uchwałą  Składu Orzekającego

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu  w sprawie opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu

Gminy Lubasz za 2017 rok wraz z informacją o stanie mienia. Komisja dokładnie przeanalizowała

sprawozdanie wraz z informacją o stanie mienia, a także opinię RIO.

Komisja rewizyjna po przeprowadzonej kontroli, badania sprawozdania z wykonania budżetu gminy

za 2017 rok wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, sprawozdania finansowego i informacji o

stanie mienia opiniuje pozytywnie  wykonanie budżetu gminy za 2017 rok i wnioskuje o udzielenie

absolutorium Wójtowi Gminy.

Wiceprzewodniczący zaprosił radnych do dyskusji.

Marek Wicher powiedział, że  mieszkańcy Gminy Lubasz pytają go, dlaczego tak ważna sesja jest

podzielona na dwie części. Czy chodzi o to, by nie dopuścić do szerokiej dyskusji? A może podzielić

sesje na cztery części i dopiero na tej ostatniej dopuścić do  głosu, gdzie będą wolne głosy i wnioski.

Jedna  z  sesji  już  była  także  dzielona  i  wnioskowałem  o  wprowadzenie  dodatkowego  punktu

dotyczącego wolnych głosów i wniosków i zostałem przegłosowany. Następnie zapytał:

- z czego wynika zły stan Spółki GZK? – za poprzedniej kadencji wykazywała bilans dodatni.

- dlaczego GOK przynosi teraz straty, a za poprzedniej kadencji przynosił znaczne dochody?
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-  na  czyje  polecenie  została  częściowo  rozebrana  zjeżdżalnia  (poprzedni  dyrektor  twierdził,  że

kosmetyka  zjeżdżalni  rocznie  kosztowała  około  1.500  zł)   Uruchomienie  zjeżdżalni  powoduje

natlenienie wody bo jest ona pompowana, cofa się i jest jezioro natlenione.

Kolega  z  Komisji  Rewizyjnej  powiedział  mienie  komunalne  i  ta  zjeżdżalnia  to  również  mienie

komunalne, dlatego trzeba o to dbać. Jeżeli ona stoi i niszczeje to traci na wartości i w końcu będzie

wywieziona na złom. 

Stwierdził, że ma nadzieję, że nie wszystko jeszcze stracone i będzie można ponownie ją uruchomić

bo  „perełką”  Lubasza  to  jedno  –  jezioro,  a  drugie  –  była  zjeżdżalnia  (Ludzie  nawet  z  Obornik

przyjeżdżali, aby z niej korzystać). 

Zapytał:

– ile gmina dopłaciła do zarybiania jeziora, poza PZW i jakie zabiegi ochronne wykonała bo znowu

zarasta?

- skąd wziął się wzrost wydatków w oświacie – przy spadku liczby uczniów i tej samej ilości szkół?

Następnie powiedział, że pytań jest o wiele więcej, ale wątpliwości jeszcze więcej.  Nie sposób jest

dzisiaj o nich wszystkich mówić, dlatego prosi o odpowiedź na zadane pytania.  Stwierdził że należy

sobie odpowiedzieć na zadane pytanie „ czy jest nadzieja  na lepsze jutro dla Gminy Lubasz, czy

odwrotnie?”

Podziękował za wysłuchanie jego wystąpienia, natomiast mieszkańcom za zgłoszone pytania, które

przed chwila przedstawił.  

Wiceprzewodniczący  zauważył,  że  w  punkcie  tym  nie  miały  być  zgłaszane  wnioski,  a  miała  być

prowadzona dyskusja nad sprawozdaniem. Wnioski będą przyjęte i będzie czas na dyskusję w tych

tematach. 

Marek Wicher – stwierdził,  że wnioski zamierzał przedstawić na komisji,  ale ze względu na mecz

wszystkim się spieszyło.

Wiceprzewodniczący powiedział, że sesja została podzielona ze względu na jej uroczysty charakter.

Zaproszeni zostali goście, dlatego zostało  to tak uwzględnione. Praca czeka na kolejnych spotkaniach

i  komisjach,  już  w przyszłym tygodniu.  Natomiast na wnioski  radny na pewno otrzyma pisemne

odpowiedzi.
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Wójt Gminy – powiedział, że jeżeli chodzi o szczegóły czy GOK przynosił dochody, czy nie to kwes`a

analiz bo bodajże w 2014 roku to było około 140 tys. dochodów, ale  kosztów 205 tys. - zostanie

sprawdzone i radny otrzyma odpowiedź.  Jeżeli chodzi o sesje podzieloną to radni dokładnie wiedzą,

że chodziło o to, by przed rozejściem się młodzieży, przed wakacjami jeszcze ich zaprosić na sesję i

jeszcze  druga sprawa – ta druga część taka robocza to wiadomo, że  należy  przed zakończeniem

półrocza  dokonać  pewnych  korekt  w  budżecie  gminy  co  jest  dokonywane  corocznie.  Wójt

powiedział, że bardzo go dziwi stwierdzenie radnego „że był mecz” bo albo jesteśmy odpowiedzialni

za sprawy społeczne, on sam z rodziną również lubi oglądać, ale są rzeczy ważniejsze. W kwes`i

pytania w która stronę to chyba zabawa w politykę bo Skarbnik przedstawiła budżet 2017 roku, on

zaś zrobił analizę kilku, porównał kadencję  lat i tak:

- jeżeli chodzi o pozyskanie środków unijnych to  na pewno w tej kadencji tych środków pozyskano

znacznie więcej,

- jeżeli chodzi o oświatę, o zwiększone środki to wiadomo, że wydłużone zostały godziny otwarcia

wszystkich oddziałów przedszkolnych, jest więcej zajęć rozwijających pasje dzieci zdolnych, a także

dla uczniów mniej zdolnych. Dodatkowo powstały klasy sportowe. Ponadto jeżeli chodzi              o

subwencje  to  w  2014  roku  wynosiła  ona  6.787.970  zł  oraz  700  tys.  wpływów,  a  w  2017  roku

7.709.000 subwencja i 1.100.000 wpływów. Wynik neWo pomiędzy 2014, a 2017 to  600 czy 700 tys.

-  Skarbnik  przedstawiła  budżet  2017  roku  i  go  zinterpretowała.  Moc  samorządu  to  możliwości

pozyskania środków zewnętrznych, ale też moc wyodrębnienia z własnych dochodów środków na

inwestycje.   W kadencji 2010 – 2014 ze środków własnych na inwestycje przeznaczono 3.318 tys. zł

co daje  średnio na  rok  829.500,  natomiast  w latach 2015-2017  wydatkowano 3.988.731 i  tutaj

średnia 1.3289.500 rocznie co oznacza 60% wzrost. W 2014 roku na administrację przeznaczaliśmy

3.129.840 zł, a w 2017roku -  3.092.000 (po podwyżkach dla pracowników)

Wójt  powiedział,  że  wg  niego są  obecnie  lepsze  wskaźniki  –  w poprzedniej  kadencji  pozyskano

między 1-2 ml zł,  a w obecnej 8,5 ml (szczegółowo radny otrzyma rozliczenie)   

Wiceprzewodniczący zaprosił radnych do dyskusji nad sprawozdaniem. Zaznaczył, że przewodniczący

poszczególnych komisji wypowiedzieli się w sprawie sprawozdania na komisji, może zabiorą głos. 

W związku z tym, że radni nie odnieśli się do sprawozdania – Wiceprzewodniczący zwrócił uwagę, że

budżet, pieniądze wzbudzają wiele emocji.  Radni tej kadencji  musieli zmierzyć się z  rekordowym
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budżetem i wziąć na siebie odpowiedzialność, ponieważ przyszło im podejmować decyzje odnośnie

inwestycji, w tym największej inwestycji dotyczącej budowy oczyszczalni ścieków. Trafiło to akurat na

VII kadencje rady i ktoś ta decyzje musiał podjąć. Nadmienił że może spróbuje powiedzieć dlaczego

radni nie podnoszą głosu, ponieważ nad wykonaniem budżetu radni nie debatują dzisiaj – tylko cały

rok, na każdej komisji  i  sesji   ten budżet jest analizowany. Są strażnicy w postaci Pani Skarbnik i

Zastępcy, która na bieżąco to analizuje.  Radni się pod tym podpisują. Na koniec roku przychodzi

podsumowanie, natomiast RIO  to kolejny strażnik, który czuwa nad prawidłową realizacją budżetu.

Wnikliwie bada budżet również Komisja Rewizyjna. Te wszystkie pozytywne opinie ułatwiają radnym

podjecie decyzji. Jaki budżet nie byłby duży to będą zawsze takie sfery i organizacje, które nie będą

zadowolone.  Mamy  tego  świadomość,  że  wiele  organizacji,  min.  OSP  (wiemy,  że  jest  potrzeba

modernizacji  strażnicy  w Lubaszu)  i  wielu innych potrzeb mieszkańców (drogi,  wodociągi)  Zależy

nam na tym wszystkim, ale nie jesteśmy wstanie wszystkiego zrobić w jednego roku, czy  kadencji.

Staramy się robić jak najlepiej choć mam świadomość, że niektóre rzeczy można było zrobić inaczej

czy więcej. 

Następnie  Wiceprzewodniczący  odczytał  projekt  uchwały  w sprawie  zatwierdzenia  sprawozdania

finansowego sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Lubasz za 2017 rok.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 12 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/383/18 stanowi załącznik do protokołu.

Wiceprzewodniczący Paweł Strawa odczytał kolejną uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium dla

Wójta Gminy Lubasz za 2017 rok.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 12 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/384/18 stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Wiceprzewodniczący  pogratulował  Wójtowi  Gminy  otrzymania  absolutorium,  a  drugi

Wiceprzewodniczący  i Skarbnik Gminy wręczyli  Wójtowi kwiaty. Wójt otrzymał także gratulacje od

pozostałych radnych.  

49



Zabierając głos Wójt  Gminy powiedział, że  po raz  czwarty  w tak  ważnym momencie  koleżanki  i

koledzy radni udzielili absolutorium za co im podziękował. Zaznaczył, że bardzo się cieszy, że jest

wymiana  zdań  i  poglądów,  żer  radni  potrafią  rozmawiać  na  temat  sprawy,  a  nie  przeciwko

człowiekowi czy tez grupie ludzi. Zwrócił uwagę, że przed nami ważne decyzje nie tylko tej  ale i

kolejnej kadencji. W ubiegłym roku (kiedy aura była inna) bardzo ważnym tematem były drogi. W

tym roku wiele zapytań dotyczyło SUW-u, jakości wody i  wodociągów. Nad tym tematem trzeba

będzie się pochylić. Wójt zauważył, że w okresie wiosny, jesieni i zimy  z SUW Lubasz rozbiór wody

jest na poziomie 300-400m3, a latem to ponad 1.000m3. Chcemy mieć ładne trawniki i podlewamy

warzywa, dlatego trzeba będzie podjąć temat wody w najbliższych latach. Budżet 2017 roku  był

duży i pracowało nad nim 2 skarbników, ale tegoroczny jest jeszcze większy i trzeba będzie zatrudnić

audytora, ponieważ przekracza on 40mln zł. (to się nie zdarzyło i nie zdarzyło się, że środki własne

zrównoważyły  się  z  subwencjami)  zachęcił  wszystkich,  by  stwarzać warunki  dla  inwestorów, aby

stwarzać dobre warunki dla przedszkolaków, uczniów i rodzin, aby za kilka lat móc być dumnym z

osiągnięć dzieci i młodzieży. Podziękował Radzie Gminy i wszystkim pracownikom Urzędu Gminy , Z-

cy  Wójta  i  Skarbnikowi  bo  każdy  miał  swój  udział  w  realizacji  budżetu.  Podziękował  sołtysom,

dyrektorom  szkół,  pracownikom  wszystkich  jednostek,  spółki   oraz  wszystkim  partnerom  i

organizacjom i ten sukces wszystkim zadedykował. A w dowód uznania i wdzięczności wręczył Pani

Skarbnik Renacie Fąferek bukiet kwiatów. Zaznaczył, że to Skarbnik musi być takim hamulcem w jego

poczynaniach. 

Skarbnik Gminy zaznaczyła, że na ten budżet pracowała tylko 4 miesiące, ale w związku z tym, że jej

poprzedniczka już kwiaty otrzymała pozwoli sobie bukiet zatrzymać. 

Wiceprzewodniczący zaznaczył, że zauważył Pana Krzysztofa Wizę, który nie był obecny w trakcie

wręczania wyróżnień, dlatego poprosił go aby można było to wyróżnienie mu przekazać. 

Wójt Gminy z Wiceprzewodniczącym wręczyli  Panu Wizie podziękowania, a zebrani podziękowali

gromkimi brawami.  

Zakończenie I części obrad XL sesji

Wiceprzewodniczący zaprosił radnych do pracy na posiedzenie Komisji oraz na następną część sesji

która odbędzie się 28 czerwca br. po czym wobec wyczerpania porządku obrad zakończył I część XL

sesji Rady Gminy Lubasz
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Sesja zakończyła się o godz 17:30                     Protokołowała Janina Szwerkolt

Obradom II części sesji przewodniczył  Pan Paweł Strawa – Wiceprzewodniczący Rady Gminy Lubasz.

Sesja odbyła się w sali sesyjnej Urzędu Gminy w Lubaszu.

W sesji wzięli udział radni, sołtysi i zaproszeni goście wg załączonej listy obecności. 

Ad.  1a      P  rze  wodniczący  Rady  Gminy  na  podstawie  art.  20  ust.  1  ustawy  z  dnia  08  marca

1990 roku o samorządzie gminnym otworzyła  II  część obrad  XL  sesji  VII kadencji  Rady Gminy

Lubasz. Stwierdził, że na podstawie listy obecności na 15 radnych ustawowego składu obecnych jest

10, (później dotarł radny Andrzej Macyszynch) i Rada jest władna do podejmowania prawomocnych

uchwał. Następnie serdecznie powitał Wójta Gminy, Z-cę Wójta,  Skarbnika  i  Zastępcę Skarbnika.

Witam serdecznie Wójta Gminy,  Skarbnika i Z-cę Skarbnika Gminy. Ponadto powitał Pana Krzysztofa

Tomczyka  Prezesa   Gminnego  Zakładu  Komunalnego  oraz  druha  Stanisława  Hermana  Prezesa

Zarządu  Oddziału  Gminnego  Związku  Ochotniczych  Straży  Pożarnych,  wszystkich  dyrektorów

jednostek organizacyjnych,  radnych, sołtysów  oraz pozostałych przybyłych na sesję. 

Przechodząc  do porządku obrad  stwierdził,   że  Sekretarz  obrad został  wybrany na  I  części  sesji

i na II części  pozostanie Pan Roman Gościniak.

Następnie powiedział, że porządek obrad został  radnym doręczony i w zwiazku z tym, że nie było do

niego żadnych uwag przystąpił do realizacji ustalonego wcześniej porządku czyli do:

Ad. 2.   podjęcia uchwał w sprawie:  

Ad.2.1. wyrażenia zgody na dzierżawę gruntów rolnych stanowiących własność Gminy Lubasz na

kolejne 3 lata 

Projekt uchwały omówiła Alicja Kaźmierczak. Uchwała Rady Gminy jest wymagana w przypadku, gdy

po  umowie   zawartej  na  czas  oznaczony  do  3  lat  strony  zawierają  kolejne  umowy,  których

przedmiotem  jest  ta  sama  nieruchomość.  Ponieważ  Rada  Gminy  Lubasz  nie  określiła  zasad

nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność Gminy Lubasz, Wójt Gminy

może dokonać tych czynności za zgodą Rady Gminy. Pani Alicja projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 10 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/385/18 stanowi załącznik do protokołu.
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Ad.  2.2.  sprzedaży nieruchomości  gminnej  niezabudowanej  położonej  w miejscowości  Prusinowo,

Gmina Lubasz, oznaczonej numerem geodezyjnym 114

Projekt  uchwały  omówiła  Alicja  Kaźmierczak.  Działka  114  stanowi  według  ewidencji  gruntów

i budynków – użytki rolne zabudowane B- RIIIb. Powierzchnia  działki to 0,1800 ha. Na niniejszej

działce  można  wybudować  obiekty  niewymagające  zgody  na  przeznaczenie  gruntu  rolnego  na

nierolny.  Działka stanowi przedmiot dzierżawy. Od wielu lat dzierżawiona jest przez osobę fizyczną

chcącą  niniejszy  grunt  zakupić.  Sprzedaż  działki  na  podstawie  obowiązujących  przepisów  może

odbyć  się  w  drodze  przetargu  nieograniczonego  gdyż  dzierżawcy  nie  przysługuje  prawo

pierwszeństwa w nabyciu. Pani Alicja projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/386/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.  2.3.     przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego na  

obszarze działki 767/1 położonej w Lubaszu 

Projekt  uchwały  omówił  Pan Adam Ratajczak.  Przystąpienie  do sporządzenia planu  ma na  celu

ustalenie  dla  obszaru  objętego  planem  (działka  767/1  przy  ul.  Stajkowskiej)  nowych  warunków

zabudowy  i  zasad  zagospodarowania  terenu.Przed  podjęciem  uchwały  przeprowadzono  analizę,

o  której  mowa  w  przepisach  5  ustawy  o  planowaniu  i  zagospodarowaniu  przestrzennym,

przygotowano materiały geodezyjne oraz ustalono niezbędny zakres prac planistycznych. Pan Adam

projekt uchwały odczytał. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/387/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.4.   przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2017 dla Gminy Lubasz  

Projekt  uchwały  przedstawił  Pan  Krzysztof  Gruchała.  Zgodnie  z  przepisami  ustawy  o  pomocy

społecznej organ wykonawczy jednostki samorządu terytorialnego przekłada Radzie Gminy Ocenę

Zasobów Pomocy  Społecznej,  w  oparciu  o  analizę  lokalnej  sytuacji  społecznej  i  demograficznej.
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Ocena jest podstawą do planowania działalności jednostek organizacyjnych pomocy społecznej oraz

planowania  budżetu  na  rok  następny.  Zasoby  pomocy  społecznej  Gminy  Lubasz  określone

w  załączniku  do  uchwały  obejmują  w  szczególności  dane  dotyczące  sytuacji  demograficznej

i  społecznej,  przedstawiają  infrastrukturę  wybranych  podmiotów  realizujących  zadania  polityki

społecznej, kadrę pomocy społecznej w latach 2015 – 2017, a także prognozę potrzeb na rok 2018 –

2019.  Ocena  obejmuje  również  osoby  i  rodziny  korzystające  z  pomocy  społecznej,  rodzaje  ich

problemów  oraz  ich  rozkład  ilościowy.  Po  jej  przyjęciu  zostanie  przekazana  do  Sejmiku

Wojewódzkiego  za  pośrednictwem  Centralnej  Aplikacji  Statystycznej  do  Regionalnego  Ośrodka

Polityki Społecznej w Poznaniu. Pan Krzysztof projekt uchwały odczytał. 

 Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/388/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.5.    ustalenia  maksymalnej  liczby  zezwoleń  na  sprzedaż  napojów  alkoholowych  oraz  zasad  

usytuowania miejsc sprzedaży tych napojów na terenie Gminy Lubasz 

Temat przedstawiła  Pani Iwona Ratajczak. Liczba  punktów sprzedaży i ich usytuowanie muszą być

dostosowane do potrzeb ograniczania dostępności alkoholu. Zmiana przepisów prawnych obliguje

Radę Gminy do ustalenia  w drodze uchwały  maksymalnej  liczby zezwoleń na  sprzedaż  napojów

alkoholowych odrębnie dla poszczególnych rodzajów napojów alkoholowych w tym także napojów

zawierających do 4,5 % alkoholu i piwa.  Wcześniej obowiązujące przepisy prawne w tym zakresie

przewidywały ustalenie w drodze uchwały Rady Gminy maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż

alkoholu wyłącznie w odniesieniu do zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych zawierających

powyżej 4,5% alkoholu.

Projekt  uchwały  został  przekazany  do  zaopiniowania  wszystkim  samorządom  wiejskim  z  terenu

Gminy Lubasz i pozytywnie przez nie zaopiniowany. Opinie w formie pisemnej przekazały wszystkie

jednostki pomocnicze. Pani Iwona projekt uchwały odczytała.  

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/389/18 stanowi załącznik do protokołu. 
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Ad. 2.6.    określenia wzorów formularzy powstania, zmiany lub wygaśnięcia obowiązku podatkowego  

określenia  warunków  i  trybu  składania  tych  deklaracji  za  pomocą  środków  komunikacji

elektronicznej

Projekt  uchwały  omówiła  Pani  Arleta  Przybył.  Uchwała  określa  wzory  deklaracji  i  informacji  na

podatek rolny,  podatek od nieruchomości  i  podatek leśny. W uchwale określono również  wzory

załączników do powyższych deklaracji i informacji, dotyczące danych o przedmiotach opodatkowania

oraz  danych  o  podatnikach  podatku  od  nieruchomości,  podatku  rolnego  oraz  podatku

leśnego. Potrzeba  zmiany  wzorów  deklaracji  i  informacji  bezpośrednio  wynika  ze  zmian

przepisów ustwy o podatkach i opłatach lokalnych, ustawy o podatku rolnym oraz ustawyo podatku

leśnym.  Wzory  formularzy  podatkowych  obejmują  dane  podatników  oraz  przedmiotów

opodatkowania,  które  będą  podstawą  ustalenia  lub  określenia  podatku  rolnego,  podatku  od

nieruchomości  i  podatku  leśnego.  Pani  Arleta  zaznaczyła,  że  w  następnych uchwałach  potrzeba

zmiany jest podobna po czym projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/390/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.7.ustalenia wzoru deklaracji  o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi

składanej przez właścicieli  nieruchomości zamieszkałych na terenie Gminy Lubasz oraz określenia

warunków i trybu składania tych deklaracji za pomocą środków komunikacji elektronicznej

Pani Arleta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/391/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.8.    wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej  

przez właścicieli  nieruchomości na których znajdują się domki letniskowe lub inne nieruchomości

wykorzystywane na cele rekreacyjno - wypoczynkowe przez część roku na terenie Gminy Lubasz oraz

określenia  warunków  i  trybu  składania  tych  deklaracji  za  pomocą  środków  komunikacji

elektronicznej
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Pani Arleta projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/392/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.9.projektu  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  na  terenie  działania

Gminnego Zakładu Komunalnego Sp. z o.o. w Lubaszu przedstawi ……………

Projekt uchwały omówił Pan Adam Ratajczak. Zgodnie z zapisami  ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku

o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków Rada Gminy, na podstawie

projektów  regulaminów  dostarczania  wody  i  odprowadzania  ścieków  opracowanych  przez

przedsiębiorstwa wodociągowo-kanalizacyjne, przygotowuje projekt regulaminu dostarczania wody

i  odprowadzania  ścieków  oraz  przekazuje  go  do  zaopiniowania  organowi  regulacyjnemu,

zawiadamiając  o  tym  przedsiębiorstwa  wodociągowo-kanalizacyjne.  Organ  regulacyjny  opiniuje

projekt regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków w zakresie zgodności z przepisami

ustawy i wydaje, w drodze postanowienia, na które służy zażalenie, opinię nie później niż w terminie

miesiąca od dnia doręczenia tego projektu. Pan Adam projekt uchwały odczytał.

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/393/18 stanowi załącznik do protokołu.  

Ad.2.10. ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 

Projekt  uchwały  odczytał  Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  Paweł  Strawa.  Miesięczne

wynagrodzenie Wójta ustala się  w następującej wysokości:

1)wynagrodzenie zasadnicze - 4.700,00zł

2)dodatek funkcyjny - 1.900,00zł

3)dodatek specjalny - 39% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego - 2.574,00zł

Ponadto  Wójtowi  zgodnie  z  właściwymi  przepisami  przysługuje:  dodatek  za  wieloletnią  pracę,

nagrody jubileuszowe i dodatkowe wynagrodzenie roczne. 

Uwag nie zgłoszono
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Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/394/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 2.11.  zmiany      w uchwale budżetowej na 2018 rok  

Zabierając głos Skarbnik Gminy Renata Fąferek powiedziała, że zmiany dotyczą:

w zakresie dochodów:

1. zwiększenia dochodów z tytułu:

- dochodów z wynajmu świetlicy Kruteczek  -827 zł, z przeznaczeniem na wydatki sołectwa

(drogi),

- dochodów z wynajmu świetlicy Krucz  -1.500,00 zł, z przeznaczeniem na  wydatki sołectwa,

- dotacji celowej na sfinansowanie zrealizowanych w 2017 r. zadań wynikających z ustawy –

Prawo  o aktach stanu cywilnego,  ustawy  o ewidencji  ludności  oraz  ustawy o dowodach

osobistych – 8.406,58 zł – decyzja Wojewody Wielkopolskiego  z dnia  17 maja 2018 r.

- dotacji celowej przeznaczonej na dofinansowanie zakupu nowości wydawniczych (książek

niebędących  podręcznikami)  do  bibliotek  szkolnych  i  pedagogicznych  w  ramach

wieloletniego programu „Narodowy Program Rozwoju Czytelnictwa” – 4.000 zł  – decyzja

Wojewody Wielkopolskiego  z dnia 4 czerwca 2018 r.

 - umowy darowizny Rady Rodziców Szkoły Podstawowej w Lubaszu w kwocie 951,19 zł ,   z

przeznaczeniem  na  likwidację  barier  architektonicznych   -  budowę  windy  przy  szkole

podstawowej w Lubaszu, 

-  umowy  darowizny  Fundacji  Amicis  Wronki  z  przeznaczeniem  na  zakup  wyposażenia

kuchennego do przedszkola – w kwocie 1.300 zł,

-  odszkodowania  z  Towarzystwa  Ubezpieczeń  Wzajemnych  z  tytułu  uszkodzenia  pojazdu

strażackiego MAN w kwocie – 4.634,00 zł, z przeznaczeniem na  usługę naprawy pojazdu,

-  odszkodowania  z  Towarzystwa  Ubezpieczeń  Wzajemnych  z  tytułu  uszkodzenia  lampy

oświetleniowej w miejscowości Dębe w kwocie  – 10.000 zł,  z przeznaczeniem na usługę

związaną z naprawą,

- wpływów z opłaty za pas drogowy – 32.995,71 zł,
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- dotacji  celowej przeznaczonej  na realizację zadań wynikających z Rządowego programu

rozwijania  szkolnej  infrastruktury  oraz  kompetencji   uczniów  i  nauczycieli  w  zakresie

technologii informacyjno-komunikacyjnych na lata 2017-2019 „Aktywna tablica” – 14.000 zł

– decyzja Wojewody Wlkp. z dnia 20.06.2018 r. ,

dotacji  celowej  przeznaczonej  na  dofinansowanie  zadań  realizowanych  w   ramach

wieloletniego  programu  wspierania  finansowego  gmin  w  zakresiedożywiania  „Pomoc

państwa w zakresie dożywiania” – 19.873 zł -decyzja Wojewody Wlkp. z dnia 21.06.2018 r.),

 - dotacji  celowej przeznaczonej na pokrycie kosztów  realizacji programu „Dobry start”  –

5.625 zł –decyzja Wojewody Wlkp. z dnia 22.06.2018 r. 

-  darowizny  na  obchody  Dnia  Dębego  od  firmy  Dora  Metal  z  Czarnkowa–500  zł,  z

przeznaczeniem do GOK Lubasz  na organizację tej imprezy

Razem: 104.612,48

2. zmniejszenie dochodów z tytułu:

-  refundacji prac publicznych -  30.600 zł,

-  zwrotu  środków  za  projekt  unijny  „Budowy  drogi  Antoniewo-Krucz”  Pismo  Urzędu

Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego,Departament PROW w Poznaniu  z dnia

29.05.2018 r. w kwocie o 5.779,45 zł,

-umniejszenie wpływów z dzierżawy urządzeń wodno-kanalizacyjnych o kwotę 173.600 zł,

(związanych z podpisanym w 2018r. Porozumieniem - ugodą ),

- umniejszenie wpływów z programu „Cyfrowy samorząd” – 23,03 zł  (końcowe rozliczenie)

Razem: 210.002,48 zł

w zakresie wydatków:

1) zwiększenie limitu wydatków na:

- udział gminy (10 % ) w wypłacie świadczeń pomocy materialnej o  charakterze socjalnym –

stypendia  - 6.719 zł,

-  dofinansowania  do  zakupu  radiowozu  służbowego  na  potrzeby  Komendy  Powiatowej

Policji w Czarnkowie – 1.110 zł,
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- koszty związane z odbiorem ścieków z miejscowości Dębe (za grudzień) – 8.600 zł,

- zwiększenie usług administracyjnych UG (usługi bankowe, prowizje) – 50.000 zł,

- zwiększenie poborów projektu „Cyfrowy samorząd „ (korekta-wyrównanie w stosunku do

otrzymanych dochodów)- 0,02 zł, 

-  inwestycję  „Uregulowanie  gospodarki  wodno-ściekowej w Gminie  Lubasz”  w związku z

koniecznością  zawarcia  umowy  na  roboty  dodatkowe  (rurociąg  ścieków  surowych

dopływających) – 50.000 zł,  (kwota 71.616,77 zł – zwiększenie wydatków bezpośrednio z

otrzymanych dochodów)

Razem: 188.045,79 zł

2) zmniejszenie limitu wydatków na:

- koszty pracowników publicznych – 80.000 zł,

- zmniejszenie limitu wydatków Gminnego Zespołu Obsługi Szkół - CUW o kwotę - 42.000 zł,

- zmniejszenie limitu wydatków własnych Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej– 50.000 zł,

(oszczędność powstała na DPS – mniej podopiecznych),

- umniejszenie dotacji dla Gminnego Ośrodka Kultury w Lubaszu o kwotę -50.000 zł (+500 zł

–środki Soł.Dębe) 

- umniejszenie wydatków inwestycji „Budowa drogi Stajkowo-Miłkowo”- o kwotę 12.500 zł,

- umniejszenie planu wydatków z remontu budynków komunalnych–8.935,79zł,

- rezygnacja z zakupu serwera do UG – 18.500 zł,

-  umniejszenie planu wydatków na zakup i montaż wiat przystankowych -21.500 zł,

- umniejszenie planu wydatków na wykonanie monitoringu (kontynuacja)–10.000 zł

Razem: 293.435,79 zł

Ponadto  wprowadza  się  zmiany  w  planach  finansowych  jednostek  budżetowych  oraz

sołectw. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie 
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za – 10     przeciw – 0         wstrzymujących się – 1 ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/395/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad.2.12.   zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej   

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy. Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej polegają

na dostosowaniu danych ujętych w WPF w zakresie planowanych dochodów i wydatków do wartości

zawartych w budżecie gminy,  po wprowadzonych zmianach uchwałami  Rady Gminy Lubasz oraz

zarzadzeniami Wójta Gminy Lubasz w sprawie zmian w budżecie gminy roku 2018. 

Dokumentem tym zwiększono dochody ogółem o kwotę  599.859,90 zł,  w tym dochody bieżące

głównie  z  tyt.  dotacji  celowych.  Łączny  plan dochodów  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień

28  czerwca  2018r.  ukształtował  się  na  poziomie  40.615.246,90zł,  w  tym  dochody  bieżące

33.671.969,08zł  i dochody majątkowe 6.943.277,82 zł.

Łączny  plan  wydatków  budżetu  gminy,  po  zmianach,  na  dzień  28  czerwca  2018r.  wynosi 

46.866.132,90 zł, w tym wydatki bieżące 31.468.140,68 zł i wydatki majątkowe 15.397.992,22 zł. 

Przychody budżetu gminy nie uległy zmianie i wynoszą 8.856.400,00 zł.  Planowana kwota długu na

koniec 2018 r. kształtuje się na poziomie 22.940.476,28 zł. 

Wykaz przedsięwzięć do WPF (załącznik nr 2)został uaktualniony w zakresie wydatków majątkowych

o kwoty wprowadzone uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy 2018r. tj. 

1. inwestycja „ Budowa drogi Miłkowo-Stajkowo” – zmniejszono nakłady o kwotę 12.500 zł,

2. inwestycja „Modernizacja i adaptacja oraz wyposażenie budynków szkolnych w Gminie Lubasz” –

zwiększono nakłady o kwotę 951,19 zł,

3. inwestycja „Uregulowanie gospodarki wodno-ściekowej w Gminie  Lubasz” zwiększono nakłady

o kwotę 50.000 zł.

Ponadto inwestycja planowana do dofinansowania z programu PROW pn. „Rozbudowa systemów

wodno-kanalizacyjnych  w  Gminie  Lubasz”  nie  uzyskała  ostatecznie  wsparcia  finansowego

i  przeniesiona  zostaje  z wydatków majątkowych na  programy unijne  do wydatków majątkowych

finansowanych ze środków własnych –  w kwocie  247.000,00 zł  za  2017 r.  wraz  z nakładami  na

przyszłe lata.
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Dokonano  zmian  w  obrębie  projektu  unijnego  tzw.”miękkiego”  Odnowa  edukacji  w  Gminie

Lubasz….” . Zmiany nie mają wpływu na ogólną wartość projektu, tyczą się jedynie zmian  kwot

nakładów pomiędzy trzema jednostkami.

W zakresie  wydatków bieżących wprowadzono zmiany o  nowe zawarte  umowy wykraczające

poza rok budżetowy tj:

1. Umowa na prowadzenie prac związanych z RODO zawarta na lata 2018-2019 na łączna kwotę

– 14.200 zł,

2.  Umowa  na  dzierżawę  gruntu  pod  parking  na  ul.Szkolnej  –  zawarta  na  okres  2018-2019

w łącznej kwocie 8.400 zł.

Urealniono również spłatę rat kredytów i pożyczek , wynikających z zaciągniętych zobowiązań

( podpisanych umów).

Skarbnik projekt uchwały odczytała. 

Uwag nie zgłoszono

Głosowanie – jednogłośnie ( głosowało 11 obecnych na sesji radnych) 

Uchwała XL/396/18 stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 3  i  nterpelacje i zapytania radnych.  

Marek Wicher powiedział, że ma tylko dwie sprawy. Zapytał ile nazbierało się tych złotówek za ścieki

dowożone?  Jaka zebrała się kwota?

Marek Wicher  zaznaczył, że nie chciał komentować przed głosowaniem, wstrzymał się przy jednej

uchwale  bo chodzi o cięcia finansowe.  Rozumie, ze może nie ma pieniędzy, ale sezon w pełni a my

obcinamy dla GOK, podobnie jak na szkoły. Jedyne dla niego uzasadnione cięcia to w GOPS bo jest

mniej podopiecznych. 

Ad. 4 Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych

Wiceprzewodniczący powiedział, że zestawienie wniosków radni otrzymali na komisji.

Uwag ani zapytań nie było

Ad.5 Wolne głosy

Stefan Wawrzyniak    Prezes Fundacji Gębiczyn –   Wiceprzewodniczący powitał Prezesa, który przybył

na  sesję w  trakcie  omawiania  zmian  w  budżecie.  Pan  Wawrzyniak  podziękował  za  możliwość
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zabrania głosu po czym poinformował zebranych o możliwości skorzystania przez osoby niepracujące

z ich oferty. Obecnie w programie  będzie uczestniczyło   5-6 osób, które się zakwalifikowały i będą

dojeżdżać do Gębiczyna. Będą pracowały w Centrum 6 godzin, gdzie odbywać będą reintegrację.

Nadmienił,  że jest możliwość, aby w programie uczestniczyły również osoby, które pracowałyby na

miejscu, w swoim środowisku. Wobec czego zaapelował do radnych i sołtysów o zgłaszanie takich

osób – wystarczy tylko ich deklaracja, która powinna być zgłoszona w Powiatowym Urzędzie Pracy

oraz Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, w którym uzyskają wszelkie informacje. Zwrócił uwagę,

że jest to bardzo korzystna forma i obowiązuje  przez rok, do końca maja przyszłego roku. Od osób

biorących udział w programie odprowadzane będą normalnie składki ubezpieczeniowe. Uczestnik

otrzymuje miesięczne wynagrodzenie, które wynosiło do dnia dzisiejszego 728,10 zł. Zwrócił uwagę

na przychylność  pracowników GOPS-u.

Wójt  Gminy podziękował  Prezesowi  i  jego  małżonce  za  to  co  robią  dla  społeczeństwa,   za

zaangażowanie w reintegrację zawodową ludzi, którzy nie mają dotąd  stałej pracy i obiecał pomoc

w realizacji ich zamierzeń.  

Dyrektor GOK Szymon Szwed -   podziękował wszystkim, którzy z GOK-iem współpracują za pomoc

i wspólne działanie dla dobra ogółu. Następnie poinformował o letniej ofercie, która niebawem się

ukaże  na  wszystkich  dostępnych  portalach  (dyskoteki,  zabawy,  mobilne  planetarium,  koncert

w sanktuarium, wyjazdy, zajęcia sportowe i rozwijające możliwości manualne, wycieczki, Turniej Wsi,

Dni Lubasza). Zaznaczył, że do nas przyjeżdżają grupy sportowe. Zauważył, ze dość często zdarzają

się pod kątem działalności  GOK zarzuty  w rożnych sprawach,  chciałby aby te osoby widziały  tez

pozytywne rzeczy które się dzieją – chodzi o takie „fer” spojrzenie. 

Marek Wicher – poinformował, że bardzo szybko została posprzątana kupka piachu, o której mówił

na komisji za co podziękował.  Podziękował również za zamontowanie barierki na drodze Lubasz  -

Antoniewo i poprosił o zbieranie środków na ten odcinek drogi. 

Krzysztof  Gruchała poinformował,  że  GOPS przygotował  informację  kiedy i  gdzie  należy  składać

wnioski na poszczególne świadczenia po czym przekazał te informacje w wersji papierowej radnym

i sołtysom.  

   Marcin Korczyc   powiedział, że na I części tej sesji radni udzielili Wójtowi absolutorium on serdecznie

Wójtowi gratuluje. Zaznaczył, że nie było przestrzeni do dyskusji, aczkolwiek nie chodziło o to, że nie
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było wolnych głosów i wniosków. Jego zdaniem chodziło o to, by na II  części nie było informacji

Wójta  – natomiast  dlaczego? -  pozostawi  dla  siebie. Pierwszy  jego wniosek dotyczył  oczyszczalni

ścieków. Pan Korczyc nadmienił, że Wójt poinformował radnych, że oczyszczalnia zostanie oddana

trochę później – 06 lipca  bo był pewien problem z projektem (wymagał on poprawy, trzeba było go

zmienić).  Przypomniał, że prosił o informację kto wybrał taką oczyszczalnię z imienia i nazwiska, ale

otrzymał odpowiedź wymijającą dlatego ponawia swój wniosek.  Zaznaczył, że jest to temat szerszy –

odnośnie  ścieków  –  nie  ma  informacji  (Wójt  o  pewnych  sprawach  nie  chciałby  rozmawiać

i denerwuje się kiedy się takie pytania zadaje) Nawiązał do kampanii prezydenckiej w USA, kiedy

było hasło przedwyborcze "gospodarka – głupcze" u nas powinno być "środowisko – głupcze" Trzeba

wszystko powyjaśniać kiedy i którędy co płynie? Ile tego płynie? Ile trzeba za to zapłacić? Następnie

odczytał  treść  swojego  wniosku  "  W  związku  z  toczącymi  się  kontrolami  i  postępowaniami

procesowymi w sprawie naruszenia zasad prawidłowego gospodarowania odpadami oraz ściekami

na terenie gminy Lubasz zwracam się z wnioskiem o udostępnienie informacji publicznej na temat

kosztów usunięcia  zaniedbań opisanych w protokole  z  kontroli  nr  PIL  13/2017  przeprowadzonej

przez WOŚ Delegatura WOŚ w Pile 64-920 Piłą ul. Motylewskla 5a

Jednocześnie  proszę  uprzejmie  o  informację  czy  Wójt  Gminy  Lubasz  prowadzi  rozmowy  lub

poszukuje firm, z którymi mógłby prowadzić rozmowy, na temat usunięcia azbestu z dróg oraz kiedy

możemy się spodziewać ogłoszenia przetargu w przedmiotowej sprawie.

Proszę także  o informację  jakie konkretnie  kroki podjął  Wójt  Gminy(oprócz tego,  że zapłacił  Pan

mandaty bo poszedł Pan do sądu) , aby usunąć wskazane naruszenie art. 3 ust.3 pkt 1 ustawy z dnia

13  września  1996r.  O  utrzymaniu  czystości  i  porządku  w  gminach  (Dz.  U.  Z  2016r.  Poz.  250  z

późniejszymi zmianami).

Ile przeprowadzono kontroli w tej sprawie?

Na jakim obszarze?

Jakie są ewentualne ustalenia pokontrolne?

Czy nałożono jakieś kary/mandaty?

Na ile udało się poprawić bilans wodno – ściekowy Gminy Lubasz od zeszłego roku?

Następnie odczytał drugi wniosek
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" Na podstawie przepisów dotyczących dostępu do informacji publicznej, w związku z wystąpieniem

Wójta Gminy Lubasz Marcina Filody podczas I części sesji Rady Gminy Lubasz z dnia 21 czerwca 2018

roku  dotyczącego  projektu  oczyszczalni  ścieków  ponawiam  pytanie  –  kto  z  imienia  i  nazwiska

dokonał wyboru i ostatecznej akceptacji projektu oczyszczalni?

Z dotychczas uzyskanych od pana Wójta  wypowiedzi  wynika, że decyzja ta zapadła  kolektywnie.

Proszę zatem o udostępnienie składu osobowego kolektywu, protokołów ze spotkań rozważanych

projektów,  ich  przewidywanych  kosztów  oraz  kosztów  ich  realizacji  oraz  uzasadnienia  wyboru

technologii" (to tytułem oczyszczalni ścieków i hasła środowisko) 

Pan Korczyc powiedział,  że trzeci wniosek dotyczy oświaty i nie ma żartów bo Wójt podał pewne

informacje – na tej "działce" to akurat on się trochę zna i jest bardzo wyczulony, kiedy podaje się

półprawdy, nieprawdę oraz kiedy zataja się niektóre sprawy. Zaznaczył, że Wójt poinformował, że

bilans w oświacie  jest  super,  że  wydzielił  wójt  GZOSiP.  Wójt  podszedł  do tematu biznesowo bo

powiedział,  że  2014  roku  gmina  musiała  dopłacać  do  subwencji  2,1ml   żeby  utrzymać  szkoły.

(okłamał o 300 bo dopłaty było 2,4mln – wynika to z danych, które są przekazywane przez urząd) ).

Zaznaczył, że posiłkuje się danymi podanymi przez Sekretarz Gminy – jeżeli chodzi o 2,1ml to był rok

2012, a w 2010 i 2011 to  już poprzedni Wójt mówił,  że trzeba się zastanowić co dalej.  Kolejna

sprawa, gdzie się Wójt pomylił – mówił Wójt, o wpływach -  było 700 tys. zł,  a teraz jest 1, 1 ml  to

różnica 400 tys., a nie  jak Wójt twierdzi 100 czy 200. Zaznaczył, że nie rozumie co to wpływy do

oświaty bo w oświacie to tylko wypływy, ponieważ nawet jak dziecko płaci 5 zł za obiad to i  tak

wypływa np. 6,5 zł. W takich kategoriach nie powinno się mówić.  (Wójt ma takie biznesowe zacięcie

w  4  roku kadencji)  Zapytał  jak  Wójt  osiągnął  to,  że  w stosunku do  2012  roku (powinniśmy się

posługiwać jednostkową kwotą utrzymania dziecka w szkole) 

w Jędrzejewie 7.600   obecnie 12.800 (wzrost 40%)

w Kruczu       10.000   obecnie 19.000 (wzrost 

w Miłkowie   10.300   obecnie  9.800 (ciekawy przykład, logiczny dowód na to że spadło – gdybyśmy

wzięli samą szkołę bez gimnazjum to byłoby lepiej wzrost 40%)

Zapytał co takiego się stało w Kruczu, że jest taki wzrost – pensje, prąd, czy coś innego?

Zwrócił uwagę, ze Wójt porównuje obecną kadencję do poprzedniej jakby wszystko za poprzedniej

kadencji  było  złe,  a  teraz  jest  dobrze.  Zaznaczył,  że  do  oświaty  gmina  dokłada  od  2015  roku
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odpowiednio 2.800 tys; 2016-3.200 tys.; 2017-3.900 tys, a w tym roku to na pewno będzie ponad 4

ml  co  oznacza,  że  wzrost  od  poprzedniej  kadencji  jest  na  poziomie  100%.  Następnie  odczytał

wniosek  dotyczący  oświaty  "  W  związku  z  zaskakującymi  danymi  dotyczącymi  organizacji,

funkcjonowania oraz finansowania oświaty w Gminie Lubasz przedstawionymi na pierwszej części

posiedzenia  dzisiejszej  sesji  Rady  Gminy  Lubasz  ponawiam  kategorycznie  mój wniosek składany

Wysokiej Radzie, a uprzednio na zebraniu wiejskim w Lubaszu dotyczący przeprowadzenia audytu w

oświacie, podania do publicznej wiadomości realnej kondycji finansowej Gminy Lubasz w związku z

wydatkami oświatowymi, przedstawienia rzetelnie kosztów wdrożenia oświaty oraz przedstawienia

skutków finansowych zrealizowania jej w obecnym kształcie w perspektywie najbliższych dwudziestu

lat." (Jak Wójt zadłużył Gminę do 40 roku to musi mieś perspektywę do tego czasu. Wyliczył jeszcze

raz rosnące koszty w oświacie oraz nadmienił,  że jeżeli  Wójt powtórzy sukces i  zostanie wybrany

ponownie, czego mu życzy bo jego nie interesuje polityka, a jedynie jest biernym obserwatorem i

mieszkańcem. Nie ogląda się wstecz i nie ma żadnego problemu,  który nie został rozwiązany. Ma

prawo mówić i dlatego mówi) 

Snując wspaniałą wizję dla lubaskich szkół Pan Wójt nader często waży sobie lekce realne wskaźniki,

lawinowo  rosnące  koszty,  prawdziwe  liczby  oraz  przewidywane  dla  każdego  trzeźwo  myślącego

skutki dalszego blokowania rzeczowej dyskusji w tym obszarze. Tracą na tym nie tylko finanse gminy,

ale także nauczyciele, rodzice, a przede wszystkim nasi uczniowie." Zaznaczył, ze jeżeli Wójt zostanie

na następna kadencje i będzie wstanie dołożyć rosnące koszty do oświaty (będzie 9ml subwencji i 9

ml będzie dokładała gmina z czym zwrócił  się  do radnego Cichorka) Jest  zwolennikiem świetnie

zorganizowanych, świetnie policzonych szkół, jakościowo dobrych szkół, ale w zarządzaniu finansami

publicznymi i w tej zabawie gdzie na 11,5 ml Wójt  nie powinien się cieszyć się, że ma wpływu 200

tys (Pan Korczyc zaznaczył,  że nie ma doświadczenia w sensie rzeczowym bo czasowym tak, był

dyrektorem przez 5 lat i może się trochę powymądrzać choć to był inny organizm, dużo mniejszy –

działał w innym okresie, innych problemów. Budżet szkoły w 2013 i 2014 roku wynosił 1,9 ml, a 2016

2,6 ml – zapytał jak to się stało? Szkoła pozyskiwała dodatkowo 800 tys rocznie jako stowarzyszenie –

z czego do dziś nauczyciele mają pracę) Jego zdaniem w skali gminy jest jeszcze gorzej, ponieważ

z tego co mówi Wójt siła samorządu jest w tym co udaje się przeznaczyć n a inwestycje. I tak było

fatalnie  w poprzedniej kadencji (i każdy z poprzedniej rady powinien o tym wiedzieć bo to nie udało

się  poprzedniemu Wójtowi,  a  radzie),  że  średniorocznie  wydawano  830  tys.  zł,  a  obecny  Wójt

64



powinien się cieszyć bo teraz jest 1,33 ml . Nadmienił, że jest taka gra poker – żadna w tym zasługa

Wójta, a jedynie planowane raty kredytu bo tak jak Wójt (zwrócił się przez ty)  spłaca poprzednich,

tak jego kredyty  będą  spłacać następni   czterej  wójtowie   (po uwadze Wójta  stwierdził,  że  jest

grzeczny i Wójt nie musi się z nim zgadzać i nie musi go słuchać, może w każdej chwili odnieść się do

liczb przez niego przedstawionych, a ludzie sobie to policzą) Zaznaczył, że w trakcie absolutorium

„kiwnął” radnych na 300 tys.  bo 1,300ml  to 100% - jeżeli odejmiemy te 870 to jest dokładnie 37%.

Następnie podszedł do podsumowania jak powiedział  fantasmagorii Wójt pomylił się:

- 30 "kawli" na projekcie (został wybrany kolegialnie – zapytał kto dzisiaj się pod tym podpisze) 

- 300 na oświacie w 2014r. tak sobie pod-pompował  te wskaźniki  

- jeżeli  chodzi o azbest to nie wie gdzie, ale Wójt komuś odpowiedział, że jego usunięcie będzie

kosztowało nie więcej jak roczne utrzymanie dróg. Jego zdaniem na pewno roczne utrzymanie nie

wystarczy.  200 "kafli" jeżeli miało  by to nas kosztować  -200 tys.,optymistycznie to w tych sprawach

to na prawników. 

- 2 ml w wydatków podwyższył Wójt ze swoich środków w oświacie 

-  zaznaczył,  że  to  iż  subwencje   podwyższone  to  nie  zasługa  Wójta,  a  jego  –   to  po  podjęciu

konkretnej decyzji -  nauczanie zindywidualizowane trudnych dzieci od 0 do 20 orzeczeń  - na każde

dziecko razy 10 i to poprawia bilans oświaty. Każde inne działania niszczą oświatę  i wie co mówi

i jest za swoje słowa odpowiedzialny -  jest w prawdzie. Nadmienił że błogosławi Wójtowi  i chce by

wszystko się udało, by Wójt  "przeżył"  do jesieni  i  żeby wszystko się  udało w życiu co chce Wójt

osiągnąć. Powiedział, że Wójt pomylił się na 2,9 ml – na I części zataił, nie powiedział, wymyślił, źle

policzył  - ten sam Wójt, który w 2 lata zadłużył gminę na 11,5 ml zł. Pozostało jeszcze 5 m-cy do

wyborów, a jak ma być płacona wypłata z wirtualnych pieniędzy. Zaznaczył, że potwierdzeniem na

jego słowa są dzisiejsze zmiany w budżecie,  gdzie  są cięcia bo Wójt  już  nie ma czym oddychać

(oddycha rękawami) Można powiedzieć mundial jest sukcesem, ponieważ 1 wyszliśmy z grupy i o co

tutaj chodzi -  bo nie przegraliśmy meczu z Senegalem (tak by powiedział Wójt) bo strzeliliśmy 3

bramki. Następnie dodał, że audyt w oświacie się odbędzie. On jeszcze tutaj powróci i złoży  wtedy

jeszcze  jeden  wniosek  dotyczący  mniej  ważnej  sprawy,  aniżeli  to  że  Wójt  nie  ma  dzisiaj  czym

oddychać. Następnie życzył zebranym abyśmy przegrali o honor 3:2 z Japończykami  bo oni zasłużyli

by wyjść z grupy a my nie.
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Zwracając  się  do  przewodniczącego  komisji  budżetowej  Andrzeja  Buśko  (bo  przez  jego  ręce

przechodzą wszystkie dokumenty finansowe, liczby kredytów )– zapytał czy poprawił się los kucharek

bo Wójt odpisał jemu, że jest 4,4 etatu w kuchni łącznie z intendenturą, czyli jest tak jak poprzednio

mówił, że 3 kucharki robią 2 razy tyle co wcześniej i nic nie dostały – pytanie – kto dostał 0,4 etatu?

Bo to jedyny beneficjent tej zmiany. „Murzyni” od roboty nic

Drugą  sprawa  skierowana  była   do  Pana  Pawła  Strawy. Zaznaczył,  że  rozmawiają  ze  sobą  i  jest

wszystko w porządku i pozostawia pewne sprawy za sobą. Był okres, że Pan Paweł mu imponował bo

był  człowiekiem,  który  bardzo  dbał  o  bezpieczeństwo,  który  tak  wiele  napisał  pism  –  do

prokuratorów i zażaleń na odstąpienie od sprawy oraz komisji dyscyplinarnej (miałem takie dwa lata

jazdy,  potem jeszcze  poprawił  mi  Wójt,  ale  to  już  inna  sprawa),  że  pójdzie  dalej  bo  był  takim

strażnikiem teksasu,   a teraz „gówno leci” i nic, nie ma zagrożenia. Zaznaczył, że Wójt opowiada

bajki,  a  radni  nic  tylko głosują.  Może  okazać się,  że  są  współodpowiedzialni  za  ten stan rzeczy.

Zauważył, że niektórych radnych nie ma na sesji, po czym stwierdził, że dwóch radnych kiedyś  nie

chciało uczestniczyć w wyborze  dyrektora (były Mistrzostwa Europy) bo nie chciało brać w tym

udziału (jeden nawet powiedział, że nie będzie brał udziału w patologii) Następnie zwrócił  się do

Pana  Przemka  mówiąc,  że  wykorzysta  jego  wystąpienie  robiąc  z  tego  filmik,  który  zamieści  w

internecie.  Wójtowi przeciekają grube miliony między palcami i tego nikt nie widzi i nie chce o tym

rozmawiać. Wójt też nie chce o tym rozmawiać, a kampania wyborcza ma wyglądać w ten sposób jak

do tej pory -  będzie się mówiło, że poprzednik „komuch”

Po  uwadze  Wiceprzewodniczącego,  że  odchodzi  od  tematu  poprosił,  aby  odpowiedzi  udzieliła

Przewodniczącą  bo  Wójt  nie  jest  w  tej  sprawie  stroną.  Zaznaczył,  że  odpowiedzi  na  wnioski

upubliczni. 

Wiceprzewodniczący stwierdził,  że  należy  być trochę ostrożnym z  tymi stwierdzeniami  „okłamał,

skłamał, oszukał” na co Pan Marcin odpowiedział, że bierze odpowiedzialność za swoje słowa bo on

odniósł się do liczb, które przedstawiał Wójt.

Wójt Gminy  odnosząc się do wcześniejszych wypowiedzi zaznaczył, że wie kiedy  ma zabrać głos.

W  kwes`i  oszczędności  zwrócił  uwagę,  że  nie  ma  żadnych  oszczędności  w  oświacie,  a  jedynie

w Centrum Usług Wspólnych (organ który zajmuje się administrowaniem jednostek oświatowych),

gdzie  zatrudniony jest  pracownik,  na  którego jest  dofinansowanie z Powiatowego Urzędu Pracy.
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Szkoły  nie  ucierpią,  a  nawet  będą  tam  jeszcze  dołożone  środki.   Podobnie   jest  z   Gminnym

Ośrodkiem  Kultury – oszczędności nie dotyczą jeziora. Odnosząc się do wypowiedzi Pana Marcina

stwierdził, że to nie pierwszy raz odpowiada na jego pytania i się nie denerwuje. Zapewnił, że do

wszystkiego ustosunkuje  się pisemnie.  Radni znają budżet i  nie powinno się  nic  w tym temacie

sugerować. Zaznaczył,  że   trudno będzie słuchać w kampanii  wyborczej  porad Pana  Marcina  bo

zwrot przez niego użyty  „głupcze” był  nie na miejscu.  Zaznaczył, że  w szczegółach poda sposób

wyłonienia  przyjętego rozwiązania dotyczącego oczyszczalni  ścieków (spotkania  kiedy i  z  kim się

odbyły) Zakończenie prac  ma nastąpić  06 lipca ( zaznaczył, że w poprzedniej kadencji Pan Marcin

nie widział konieczności budowy oczyszczalni – była rozbudowa sieci kanalizacyjnej i nikt nie zrobił

bilansu ścieków jakie będą dopływać)  Odnosząc się  do oświaty zaznaczył, że były spotkania we

wszystkich szkołach z gronem pedagogicznym, dyrektorami i  rodzicami (w Lubaszu był także Pan

Marcin)

Pan Marcin K. wtrącił się w wypowiedź Wójta stwierdzając, że do oświaty trzeba będzie dopłacać

100% i Wójt nie ma na to pomysłu. 

Wiceprzewodniczący uciszając  Pana  Marcina  stwierdził,  że  będzie  miał  jeszcze  czas  na  zabranie

głosu.

Wójt Gminy zauważył, że reklamować inwestowanie w oświatę nie jest potrzebne bo to się zwróci

z wielkim procentem za kilka lat. Dzieci mają możliwość uczestniczenia w zajęciach dodatkowych,

w klasach sportowych (pozyskano środki w wysokości około 3 ml na oświatę w tej kadencji) Ponadto

wybudowano  nowe  oddziały  przedszkolne,  a  niedługo  zostaną  oddane  salki  rehabilitacyjne,

budowane są windy w obu budynkach szkoły oraz zakupiony został sprzęt. Powiedział, że kredyt,

który  był  zaplanowany  do  zaciągnięcia  w  większości  przeznaczony  jest  na  budowę  oczyszczalni

ścieków. Zauważył, że nowa rada i on nie przyszli z potrzebami i walizką pieniędzy zarezerwowanych

przez poprzednią kadencję, a tylko   trzeba było zaplanować budowę oczyszczalni (nie było nic – ani

bilansu,  przymiarek,  projektu  ani  z  jakiego  projektu  korzystać,  by  otrzymać  dofinansowanie)

Stwierdził, że każdego można jakoś rozliczać  -  teraz mówienie  że za mało, albo można było inaczej

zawsze  można  powiedzieć.  Nadmienił,  że  bierze  odpowiedzialność  i  będzie  przez  mieszkańców

rozliczony.  Zwrócił  uwagę,  że  zostały  naliczone  kary  (są  wstrzymane  do  czasu  wybudowania

oczyszczalni)   oraz  są  duże  koszty  dowozu  ścieków  do  oczyszczalni  ścieków  w  Czarnkowie

(poinformował o kolejnej kontroli jaka odbyła się w nocy przez WOŚ) Zauważył, że z faktu kończącej
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się budowy oczyszczalni należy się cieszyć. Wójt zdaje sobie sprawę, że będzie rozliczany, ponieważ

podejmując decyzję,że będzie wójtem  z tym musiał się liczyć. Nadmienił, że na 33-34 wnioski jakie

wpłynęły  do WRPO o  dofinansowanie  19  z  nich  zakwalifikowało się,  a  nasz  był  na  11  miejscu.

Zaznaczył, że nic nie było „zamiatane pod stół” - na każdym etapie planowania i realizacji oczyszczalni

była informacja na komisjach i  sesjach,  zawsze było to  jawne i  każdy mógł zgłosić  wniosek,  aby

zmienić  projekt  czy  wykonawcę.  Zaznaczył,  że  bardzo  łatwo  jest  oceniać  innych,  ale  trzeba  też

oceniać siebie. 

Marcin K – powiedział, że nie ocenia konieczności budowy oczyszczalni, a jedynie w jaki sposób do

tego się zabrano oraz projekt, który jest wadliwy bo trzeba było go zmienić i straciliśmy na nim „30

koła” . Stwierdził, że ocenia siebie na 800 tys rocznie, a Wójta na 3ml „bajek” dlatego pyta go czy

weźmie 5 tys. pensji z tych wirtualnych pieniędzy – czy może wstać i powiedzieć tak bo Pan K. nie ma

racji, albo, że jest okularnikiem, albo coś nie zrobił, czy nie był. Stwierdził, że wyliczył i można sobie

otworzyć i sprawdzić w domu, że Wójt kręci.  

Pan  Przemysław  P. -  powiedział,  że  należy  do  Rady  Rodziców  i  Wójt  zaprosił  go  na  spotkanie

dotyczące salki rehabilitacyjnej, gdzie mieli zdecydować jak ma to wyglądać, ile będzie kosztować

i okazało się, że nie było już nad czym dyskutować bo prace już trwały. Wójt podjął już decyzję,

a dopiero później zaprosił na konsultacje. Jest to podobna sytuacja jak łączenie szkół – zaprosił Wójt

mieszkańców, a sam podjął decyzję bo był również na tych spotkaniach (Jędrzejewo, Lubasz) – Wójt

miał już gotowy scenariusz, wizję – na spotkaniach nie było żadnej rozmowy, dialogu. 

Wójt Gminy  – wypowiadając się odnośnie salki rehabilitacyjnej powiedział, że pierwsze spotkanie

było  już  wcześniej  (był  dyrektor,  przedstawiciel  urzędu  i  przedstawiciel  Rady  Rodziców  i

przedstawiciele stowarzyszeń i organizacji osób niepełnosprawnych), gdzie podjęto ważne decyzje.  

Pan  Przemysław  P –  przerwał  Wójtowi  mówiąc,  że  wie  o  pierwszym  zebraniu,  ale  ma pytanie

dlaczego Wójt robił spotkanie nie mając projektu, nawet wizualizacji. Powierzchnia obiektu miała być

najpierw   50m, później 70m, a na koniec  110 m - mało tego 1m2 „tej szopy”  wyszedł 7tys. zł.

Zapytał czy Wójt budując własny dom zafundował sobie 7 tys. zł za m2?   

Wójt  Gminy stwierdził,  że  Pan  Przemysław  manipuluje  danymi  obecnie,   podobnie  jak  robił  to

wcześniej. Rozpoczął wyjaśnianie tematu od tego, że we wrześniu ogłoszono przetarg który brzmiał

„Rozbudowa i modernizacja ..”– niestety Pan Przemysław nie pozwolił wypowiedzieć się Wójtowi,
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nawet  po  upomnieniu  przez  Wiceprzewodniczącego,  dlatego  Wójt  stwierdził,  że  przy  takim

niegodnym zachowaniu nie będzie się tłumaczył,  podziękował i zakończył swoją wypowiedź. 

Marek Wicher zapytał dyrektora GOK-u czy jest sprawny monitoring na terenie ośrodka?

Dyrektor GOK – zgodnie z prawem odpowiednie służby się zgłaszają, monitoring jest sprawny. 

Wiceprzewodniczący poinformował, że  dotarło do niego kolejne pismo Pana Piotra G., który prosi

o jego odczytanie na sesji. Jednak w związku z tym, że są to wnioski, które zgodnie z kompetencjami

winien realizować Wójt przekazuję  je do Urzędu Gminy. 

Ad. 7. Zakończenie obrad

Wobec  wyczerpania  porządku obrad Wiceprzewodniczący  zamknął  obrady XL  sesję  Rady Gminy

Lubasz. 

Sesja zakończyła się o godz. 15:50

Protokołowała Janina Szwerkolt

Sekretarz obrad  Roman Gościniak  
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